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Húsvét a keresztény vallás szerint Jézus feltámadásának az ünnepe. Annak 
az embernek az ünnepe, akinek egyébrıl sem szólt az élete, mint a 
szeretetrıl, a megbocsátásról, önmagunk és mások elfogadásáról.  Jézus 
élettörténete a szeretet tanítása. Abban az egyetlen mondatban, hogy 
„Szeresd felebarátodat, mint tenmagadat”, megmutatott valamit. Ha 
önmagad nem szereted, nem tiszteled, ha önmagadnak nem tudsz 
megbocsátani a tévedéseidért, másoknak sem tudsz.  Minden bennünk, 
belsı valóságunkban, a lelkünkben dıl el.  

  
Éljünk békében önmagunkkal, szeressünk, soha senkit ne ítéljünk el, 

tudjunk megbocsátani és örüljünk az életnek! 
 

A Húsvét – élet és öröm, ezért akkor éljük át igazán, ha az életet örömmel ízleljük. Nincs helye itt a szomorúságnak, még ha volna 
is okunk az aggodalomra! Nincs helye félelemnek, még ha tétovázunk is sokszor a sorsunk által kijelölt úton.  
 

 

Kedves röszkei családok, gyerekek, felnıttek!  
A közelgı Húsvéti Ünnepek közeledtével kívánok mindenkinek testi-lelki megújulást, tartalmas idıtöltést. Használják 
ki az ünnepi alkalom által kínált szép tavaszi napokat a családi és rokoni kapcsolatok megerısítésére, pihenésre vagy 
szórakozásra! 

 

Borbásné Márki Márta 
polgármester 

 
 
 
 

Szeretettel meghívjuk Önöket  
2011. május 1-jén a mővelıdési ház parkjában 

megrendezésre kerülı Majálisunkra. 
 
Programok: 
 

15-17 óra: Alkotóház kicsiknek és nagyoknak (agyagozás, csuhézás) 
15-18 óra: Röszkei Gyermek és Ifjúsági Önkormányzat toborzó sátra alatt várja az 
érdeklıdı fiatalokat és idıseket 

15-18 óra: Pindur paradicsom 
15-16 óra: Színpadi varázs - Fellépık: Röszkei Gyermek 
Társastánc csoport, Röszkei Gyermek és Ifjúsági 
Önkormányzat, MASZK 
16-17 óra: Csapatkaland - Vetélkedık a Családsegítı 
Szolgálat, Petıfi Sándor Mővelıdési Ház és Községi Könyvtár 
illetve a Röszkei Gyermek és Ifjúsági Önkormányzat 
közremőködésével 
17-18 óra: Táncház  

 

Limonádéval és hot-doggal várjuk az érdeklıdıket! 

 
 
 
 

„Nincsen ırzıbb angyal az édesanyánál,  
Éberebb csillag sincs szeme sugaránál.  
Nincs is annyi áldás amennyi sok lenne,  
Amennyit az anya meg ne érdemelne.” 

 
Szeretettel várunk minden 

kedves édesanyát, 
nagymamát és 
dédnagymamát  

2011. május 1-jén  
9 órakor kezdıdı anyák 

napi ünnepi szentmisére a 
római katolikus templomba 

és azt követıen 10.30 órától 
a mővelıdési házban 

tartandó ünnepségünkre. 
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Képviselı-testületi hírek 

 
2011. március 30-án a testület 6 napirendi pontot hagyott jóvá. 
Elsı napirendi pontunk Röszke Község Önkormányzat 
Település-, és Gazdaságfejlesztési koncepciójának 
felülvizsgálatára irányult. A koncepció már 2007-ben elkészült, 
de ezt most át kell dolgozni a jelenlegi erıforrásoknak és a 
Széchenyi tervnek megfelelıen, valamint kiegészül az elmúlt 
években megvalósult programokkal. Örömmel láttuk, hogy 
számos pontot „kihúzhatunk”, hisz a tervezett feladatok közül az 
elızı években már számtalan megvalósult. A teljesség igénye 
nélkül ilyen a Szent Antal tér teljes körő rekonstrukciója,  az 
Orbán Dénes Általános Iskola felújítása és az oktatási 
infrastruktúra fejlesztése, a korszerő és környezetkímélı 
hulladékgazdálkodás, a külterületi óvoda épületének 
nyílászáróinak cseréje, a település arculatának szépítése, 
külterületi buszforduló, kül- és belterületi fedett buszvárók 
építése, gépkocsivásárlás a tanyagondnokok számára, 
jelzırendszeres készülékek számának bıvítése. A 2007-es 
koncepcióban célként szerepel a meglévı kulturális, történelmi, és 
építészeti örökségünk megırzése, ennek érdekében helyi védelem 
alá került a Röszkei Általános Iskola (Glattfelder Gyula Állami 
Elemi Népiskola) épülete, a Római Katolikus Templom, a 
Kancsalszéli Óvoda, és a Petıfi Sándor Mővelıdési Ház és 
Községi Könyvtár és melléképülete. 
Fı feladatként elızetesen továbbra is a gazdaságfejlesztés, a 
turisztikai és infrastrukturális fejlesztések, valamint a 
településfejlesztés került meghatározásra. A képviselık és az 
intézményvezetık javaslatait április 13-ig várta Molnárné Vér 
Ágnes képviselı asszony, aki elmondta, a következı idıszaknak a 
vállalkozás-alapú fejlesztésekrıl kell szólnia. Az április 13-án 
tartott testületi ülésen ismét napirendre kerül a koncepció 
felülvizsgálata. 
Ezek után folyószámla hitelkeretünk módosítását tárgyaltuk. Ez 
a keret már sok éve a település rendelkezésére áll. Sajnos 
likviditási gondjaink áthidalására alkalmanként igénybe kell 
vennünk. Örömteli viszont az, hogy az eddigi 50 millió forint 
nagyságrendő hitelkeretünket 30.000.000,- forintra tudjuk 
redukálni az elızetes számítások alapján, ezzel 300.000,- forintot 
spórolunk éves szinten – számolt be Borbásné Márki Márta.  A 
képviselı-testület a rulírozó hitelkeret módosítását egyhangú 
szavazással elfogadta. 
Dr. Kiss Zsuzsanna elıadásában a 2010. évben végzett 
gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatok ellátásáról 
tájékozódott a testület. Általánosságban elmondható, hogy a 
gyermekek létszáma csökken, a szociális ellátásra jogosultak 
száma azonban növekszik. A tavalyi évben kilenc gyermek 
védelembe vételére és két kiemelésre került sor. Iskoláztatási 
támogatást nem szüntettünk meg.  

Fı problémaként a gazdasági helyzet következtében a családok 
egyre nehezebb anyagi kondíciói, a gyermekek egyre súlyosabb 
alkoholfogyasztása és az igazolatlan hiányzások jelentkeztek. 
Ezzel kapcsolatban tényleg megdöbbentı számokat hallottunk. 
Az elıadásra Borbásné Márki Márta reagált, aki elmondta, 
mennyire kilátástalan helyzetbe kerülnek családok, akik gyakran 
több pici gyermekkel maradnak főtés és víz nélkül. „Bár nagyon 
jó, hogy a tavalyi évben is tudtunk segíteni a szociálisan rászoruló 
családoknak, sajnos ezek száma egyre növekszik. Ez a tavalyi 
évben több mint 4.000.000,- forint kiadást jelentett a szociális 
szolgáltatásokon felül. Hosszú távon sajnos nem látom, hogyan 
lehetne ezeken a családokon segíteni.” Bár az Országgyőlés július 
1-ig meghosszabbította a kilakoltatási moratóriumot, továbbra 
sem tudjuk, hogy mi lenne a végsı megoldás, mellyel a bajba 
jutott családok helyzete megoldódna, nem csak haladékot 
nyernének. 
Negyedik napirendi pontunk a Domaszék- Röszke Általános 
Mővelıdési Központ Alapító okiratának módosítása volt. Erre 
mindössze a sajátos nevelési igényő gyermekre vonatkozó 
fogalom változása miatt volt szükség. Ennek megfelelıen azoknak 
az intézményeknek, amelyek sajátos nevelési igényő gyermek 
után normatív támogatást igényelnek, 2011. május 31-ig be kell 
nyújtaniuk az alapító okiratuk módosítását, ugyanis 2011. 
szeptember 1-jétıl a sajátos nevelési igényő gyermekek, tanulók 
után csak abban az esetben igényelhetı normatív támogatás, ha az 
intézmény mőködési engedélye tartalmazza a fogyatékosság 
típusát is. A testület a törvényi szabályozásnak megfelelı 
módosítást jóváhagyta. 
Az utolsó napirendi pontban az intézményi térítési díjak 
jóváhagyását tárgyalta a testület. A személyes gondoskodást 
nyújtó ellátásokra vonatkozó törvényi szabályozás kapcsán az 
intézményi térítési díjainkat kell módosítanunk. Deszk Község 
Önkormányzata alkotott rendeletet a támogatásokra vonatkozóan, 
amelyet a társulásban részt vevı településeknek jóvá kell 
hagyniuk az elızetes egyeztetések után. Röszke tekintetében 
szociális étkeztetésre jelenleg 77-en, házi gondozásra pedig 30-an 
jogosultak. A változtatás 1500-1700 forint emelkedést jelent havi 
szinten a jogosultaknak, de erre a nyersanyag és a járulékos 
költségek emelkedése miatt sajnos szükség van. A társulásban 
részt vevı településeken egységesek ezek a díjak – mondta 
Borbásné Márki Márta. Mivel a témában döntés már született, a 
testület a módosítás jóváhagyását elfogadta. 
 

Kozma Zsófia 
önkormányzati képviselı 

 
 

Az Egyebek napirendi pontban Nógrádi Zoltán, országgyőlési 
képviselı tájékoztatta a jelenlévıket a kormányprogramról és a Széll 
Kálmán tervrıl, illetve megválaszolta a felmerülı kérdéseket. 
Elmondta, hogy egyik legfontosabb feladatuk a gazdaság 
felélénkítése. - A nagy ellátó rendszereink nem fognak mőködni úgy, 
hogy közel 1.000.000 ember közteherviseléshez való hozzájárulása 
hiányzik. Többségük nem feltétlen a saját hibájából, de tény, hogy  
valamilyen szociális ellátást kap ahelyett, hogy munkahelye lenne. 
Ezen változtatni kell. A kormány jövıje is azon múlik, hogy tudja-e 
dinamizálni a gazdaságot. Ennek a dinamizálásnak egyik lépése lehet 
a versenyképességi paktum elutasítása, amibe nem lépett be 
Magyarország. Mindenhol, az övezetben adóemelésekkel kell 
számolni, de mi ebben nem akarunk részt venni. Azt mondtuk, hogy 
megırizzük a saját adópolitikánkat, szigorú költségvetést folytatunk, 
és lefelé visszük az adókat, hogy a tıke ide áramoljon. Harmadik 
fontos feladatunk az új Alkotmány megalkotása, amit számtalan 

ponton érnek bírálatok. Én, mint reálpolitikus, értékelem az 
Alkotmány kérdését, és úgy gondolom, hogy ez alapján lehet 
hozzányúlni azokhoz a kétharmados törvényekhez, és rendszerekhez, 
amik ma már fenntarthatatlanok, és átalakításuk szükségszerő. Nem 
csak azért, mert ilyen a költségvetés, hanem azért, mert a világ is 
változik, és ehhez alkalmazkodnunk kell. Az elmúlt években ezzel 
kapcsolatban nem történtek lépések, az ország nem igazodott a 
tendenciákhoz, és olyan mértékő társadalmi problémákat halmoztunk 
fel, melyet most meg kell oldani. Ilyen például a több százezer 
rokkantnyugdíjas kérdése. Látom, és érzem, hogy történnek 
igazságtalanságok a rendszerben, ugyanakkor a  mostani helyzet 
egyszerően fenntarthatatlan, s folyamatos korrekcióra szorul. Az 
egészségügy katasztrofális helyzetben van, hatalmas hiány van 
orvosokból. Fenntartunk egy rendszert több száz milliárd  forintból,  s 
az mégis nehezen tudja ellátni funkcióját - mondta Nógrádi Zoltán. 

(folyt. a köv. oldalon-szerk.)
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Testületünkbıl elsıként Fülöp Pál kérdezett, aki a közmunkával, 
illetve annak mostani helyzetével kapcsolatban fejezte ki aggodalmát, 
és a járásokkal kapcsolatban érdeklıdött. 
Nógrádi Zoltán elmondta, hogy a kialakult helyzettel ı sem elégedett, 
különösen ami a 4 órás foglalkoztatást illeti, de a vállalkozói 
szférában meghirdetett közmunkaprogram jelentıs változást hozhat.  
A jelenlegi állapot a pénzhiánynak köszönhetı, ráadásul a kormány 
az önkormányzatokban nem lát megfelelı partnert a közmunka 
program tekintetében, ugyanis az önkormányzatok jelen anyagi 
helyzetükben nem tudnak fenntartható munkahelyeket teremteni.  
Ezen kívül országos nagy közmunkaprogramokat tervez a kormány.  
 A problémát abban látja, hogy a törvényhozás, és végrehajtás 
szintjérıl nehéz szabályozni az emberek magatartását, életszemléletét, 
munkához való viszonyát. Sajnos vannak olyan térségek, vannak 
olyan emberek, akik nem mutatnak túl nagy hajlandóságot a munkára, 
mert az ellátások gyakran alig kevesebbek, mint a munkajövedelem.  
Ennek megszüntetése érdekében a kormány szőkíti a munkaügyi 
ellátások körét, hogy ösztönzıbbé tegye a munkavállalást. A kormány 
szerint az önkormányzatok nem jó foglalkoztatók, mert nem kellı 
erélyességgel irányítják a közmunka programban résztvevıket. Ez 
nyilván nem Röszkére vonatkozik, de láthatunk erre is példát. Ezt a 
véleményt a polgármesterek még erısen vitatják.  
A járások kialakításával és mőködtetésével kapcsolatban a frakció 
vállalta, hogy javaslatot nyújt be a kormány számára. A járási 
rendszer kiépítését most csak közigazgatási szinten látom 

lehetségesnek. A megyei kormányhivataloknak a járási központokban 
lesz kihelyezett ügyfélpontja. Ezzel együtt egyszerősödik a települési 
közigazgatási rendszer.  
Molnárné Vér Ágnes képviselı asszony törte meg az idıközben beállt 
csendet, és a közoktatás, és az iskolák helyzetével kapcsolatban tett 
fel kérdést. Nógrádi Zoltán elmondta, hogy felvetıdött az iskolák 
államosítása, ami ellen az önkormányzatok hevesen tiltakoznak. 
Lehetséges megoldás, hogy 2012-tıl a kormány átvállalja a 
bérterheket, és az önkormányzatoknál marad az ingatlan vagyon, és a 
dologi kiadásokkal kapcsolatos költség.  
Az utolsó kérdést Horváth Béla alpolgármester úr tette fel, ez az 
ország közel kétharmadát rosszul érintı 16%-os szja-ra irányult.  
-Az adórendszer átalakításánál elsısorban a gyereknevelés 
támogatása volt a legfontosabb. A kormány két irányt jelölt meg. 
Azok esetében, akik ezzel az adózással jobban jártak a kormány arra 
alapozott, hogy a magasabb fogyasztásuknak köszönhetıen szerepet 
játszanak a gazdaság felélénkítésében. Továbbá arra is számított, 
hogy a munkáltatók a kisebb keresetőeknek számára 5-6%-os 
bérfejlesztéssel kompenzálják a kiesést.  Ennek a fedezetét teremtette 
meg a kormány, amikor 16%-ról 10 %-ra csökkentette a társasági 
adót. Megállapodást kötöttek, amit a munkáltatók aláírtak, de közülük 
még is sokan azt nem tartották be. Minden kormánynak az a célja, 
hogy a polgárok legyenek a rendszer átalakításának nyertesei. Ehhez 
hozzá kell tennem, hogy az adózás reformja még tovább folytatódik.  
 

 
 

 
POLGÁRMESTERI ROVAT 

 
A mögöttünk hagyott elmúlt pár hét kiemelkedı feladatai között 
szerepelt továbbra is a belvízi védekezés munkája kül- és belterületen 
egyaránt. Fıleg a tanyai területeken sikerült a problémákat orvosolni és 
a vizeket befogadóba vezetni, de maradtak olyan területek is, ahol nem 
tudtunk érdemben beavatkozni, mert a terepviszonyok és a nagy 
távolságok ezt nem tették lehetıvé. Ahol árokásás után kitermelt föld 
maradt az út egy részén, vagy más földterületeken, a vizek teljes 
felszáradása után elszállításra kerül. Sajnos van egy külterületi ún. 
szerviz utunk, melyen még most is áll a víz és nincs lehetıség a 
területrıl elvezetni. Szerencse, hogy azon a környéken élık más 
útvonalon is el tudnak jutni az ingatlanaikhoz. A Kisszéksósi úton 
normalizálódtak a közlekedés körülményei, hiszen állandó 
szivattyúzással biztosítottuk az út járhatóságát. A Zebra környékén is 
sikerült levezetni a felgyülemlett vizet átereszek építésével és a 
meglévık feltárásával, átmosatásával.  
Szomorú, hogy a tanyai területen az új buszmegállóhoz és a tanyai 
buszfordulóhoz kihelyezett információs táblák plexi borítását betörték, a 
vitrineket megrongálták vandál kezek még azelıtt, hogy a tájékoztató 
plakátok kikerültek volna rájuk. Minden jóérzéső embert felháborít az 
értelmetlen és pusztító vandalizmus, mai társadalmunk, a kialakult torz 
értékrend fı fokmérıje ez a viselkedés. Megérdemelnék az elkövetık, 
hogy kemény büntetést, nyilvános megszégyenítést kapjanak! Sajnos 
kilétük, ahogyan ez ilyen esetekben nem meglepetés, nem ismert…. 
Kérek minden jóérzéső embert, ha vandálkodni, értelmetlenül pusztítani 
lát valakit, tegyen ellene! A településünk központjában kialakított téren 
is eltördelték a kis fák ágait, törzsét, valakit nagyon zavar a kis 
szökıkutunk is, aminek mőködését szinte minden nap ellenırizni kell, 
hogy ugyan ki babrált már megint rajta? Arról nem is beszélve, hogy az 
elmúlt pár hónapban a Hunyadi utcai játszóterünk játékait és fa 
hulladékgyőjtı ládáit, a szabadtéri kis színpadot minden lelkiismeret 
furdalás nélkül verték szét, tették használhatatlanná ártó kezek. Ezért 
törekszünk mi a szépre? Ezért fejlesztjük a játszóteret, építünk pihenı 
parkokat, kezeljük a zöldfelületeinket, fásítunk, virágosítunk, hogy 
minısíthetetlen, rosszindulatú emberek tönkretegyék? Nem mentség az 
sem, ha valaki gyerekként, fiatalként teszi ezt!! Nekik is látniuk és 
értékelniük, védeniük kell a körülöttük, többek között az ı érdekükben 
létesített, épített, felújított tereket, intézményeket, szőkebb és tágabb 
környezetüket! Kérek minden röszkeit, legyenek partnerei az 
önkormányzatnak ebben a tevékenységében és segítség a tudatformálást 
és az értékeink védelmét falunkban! 
A tanyai buszmegállókba és a tanyai buszfordulóba kihelyezett 
hulladékgyőjtı edényzet és a színes szelektív hulladékgyőjtı kukák nem 
azt a célt szolgálják, hogy melléjük, jobb esetben zsákokban, 

rosszabb esetben ömlesztve kommunális hulladék kerüljön lerakásra! 
Ezeket a kukákat mindig ürítjük, cseréljük, de nem szemétlerakó helyek 
sem a buszmegállók, sem a tanyai buszforduló területe! Nem szabad ezen 
területekre hulladékot lerakni! 
Örök téma az útjaink állapota, melyekre midig lehet és kell is költeni. A 
téli idıjárást és a sok csapadékot igencsak megsínylették a szilárd 
burkolatú belterületi és a külterületi földútjaink is. A már-már járhatatlan 
Felszabadulás utca legrosszabb szakasza kijavításra került, a többi  
belterületi utcán várhatóan május-június hónapban fogunk kátyúztatni. A 
külterületi utak felmérése a következı héten kezdıdik meg, aztán, ha az 
idıjárás is kegyes lesz hozzánk, indulhat a tavaszi földút- javítási 
program. 
Ez évi fejlesztéseink vagy elıkészítés alatt állnak, vagy már folynak a 
munkák. A szociális szolgáltató központ felújítása a Rákóczi utcán 
június közepére készülhet el. A mővelıdési ház belsı felújítását késı 
nyárra tervezzük. Készül a Mórahalom-Röszke kerékpárút tervezése és a 
Szeged-Röszke lehetséges kerékpárút megvalósításának lehetıségeit is 
kutatjuk. Pályázatot nyújtottunk be a Gyula püspöki (napközis-ebédlıs) 
iskola külsı felújítására is. Szeretnénk fiataloknak pályázati 
támogatásból a nyáron tábort rendezni, a régóta emlegetett falukemence 
építését megkezdeni, ifjúsági házunk és a Teleház belsı felújítását 
megvalósítani. 
Civil szervezeteink is megkapták a támogató határozatokat, így a 
polgárırök- eszközbeszerzés, a Beretzk Péter Természetvédelmi Klub- 
rendezvények, kiadvány, a Sporthorgász Egyesület- rendezvények, 
környezetformálás, a Kaláka Egyesület- épület belsı felújítás, a Röszkei 
Sportkör- eszközbeszerzés, nézıtéri padok felújítása és a Röszkei 
Egyházközség- hittanterem felújítás, bıvítés területeken is megkezdheti 
fejlesztéseit, melyhez önkormányzatunk is segítséget ad.  
Jól halad az ún. TIOP program, a közbeszerzés lezárása után április 
végéig érkeznek meg a számítástechnikai eszközök és interaktív táblák 
iskolánkba. A Szent Antal téren és az iskolánk elıtti területen 
kialakítandó gyalogátkelıhelyek létesítésére is pályázatot adtunk be, 
nyáron várható az elbírálása. Senki nem gondolná, de az elıírásoknak 
megfelelı, akadálymentesített, kivilágított zebrák (3 db) megépítése 
közel húszmillió forintot igényel. 
Sajnos a közfoglalkoztatás átalakítása miatt sokkal kevesebb ember 
foglalkoztatására nyílik lehetıségünk, mint az elmúlt évben, de 
igyekszünk a zöldterületeket, játszótereinket és parkjainkat az eddig 
megszokott és elvárt minıségben rendben tartani, gondozni, virágosítani. 
 
Szép tavaszi napokat és Kellemes Húsvéti Ünnepeket kívánva, 
 

Borbásné Márki Márta 
polgármester
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Gazdálkodók Figyelem! 
 
 

Területalapú támogatás elektronikus benyújtásának kezdete 
2011. április 6. A falugazdász Röszkén szerdán és csütörtökön 
8-16 óráig (esetenként szombaton) nyújt segítséget a gazdáknak.  
 

Elızetes idıpont egyeztetés szükséges: az 573-870-es 
telefonszámon a Teleház nyitva tartása alatt, vagy szerda és 
csütörtöki napokon a falugazdász 30/3833-479-es 
telefonszámán.  
 

Az igényléshez szükséges:  
• az MVH 8 karakteres jelszava,  
• 2011. évi vetésterv,  
• új területek helyrajzi számai.  

 

A támogatás benyújtásának szankciómentes határideje: május 
16. Május 17. és június 9. között benyújtott támogatás esetén 
munkanaponként 1%-kal a csökken a támogatási összeg. Június 
9. után nem nyújtható be területalapú támogatás. Pontosításra, 
módosításra május 17. és május 31. között van lehetıség.  
 

Vis-maior bejelentésre a területalapú támogatás benyújtása után 
van lehetıség. 

 
 

Mozgáskorlátozottak közlekedési támogatása 
 

Felhívom az érintettek figyelmét, hogy április hónapban lehet a súlyos 
mozgáskorlátozott személyek közlekedési és szerzési támogatását a 
Polgármesteri Hivatalban megigényelni. Azok, akik az elızı évben már 
kérelmezték a közlekedési és esetlegesen a szerzési támogatást is, azoknak 
április 30-a a végsı határidı. Új kérelmezık az üzemanyag-támogatásra 
bármikor beadhatják kérelmüket a szükséges orvosi és jöve-
delemigazolásokat is mellékelve. 

Bite Sándorné ügyintézı 
 
 

AZ EGÉSZSÉGHÉT TAPASZTALATAI 
 
A résztvevık száma az 1 hetes egészséghétnek köszönhetıen továbbra is magas, de valamivel elmaradt az elızı évihez képest. 
A tüdıszőrés nélkül összesen 637 orvos-beteg találkozás történt. Ezen adatok mindhárom praxis adatait tartalmazzák. 

 

A vizsgálatokon kevés pozitív esetet találtak, mondhatnák ez jó hír, sajnos azonban inkább azt 
tükrözi, hogy a szőréseken évek óta ugyanazok az emberek vesznek rész, és akik már nagyon 
régen semmilyen orvosi vizsgálaton nem vettek részt most sem jöttek el. 
Néhány szó, hogy milyen szőréseken kellene részt venni, felnıtt korban . Az elsı kötelezı 
szőrıvizsgálat 21 évesen van a háziorvosnál, akkor labor vizsgálat szükséges a vérzsírok, vese 
mőködés és a vércukor meghatározása miatt. Valamint fel kell a háziorvosnak térképezni milyen 
életmódot folytat a fiatal felnıtt. Ha itt nem derül fény semmilyen rizikó faktorra akkor 5 évente 
elég ezt megismételni. 40 éves kor felett azt a vizsgálatot évente célszerő megismételni. A 
hölgyeknek az elsı gyermekvállaláskor, de legkésıbb 25 évesen kell részt venni méhnyak 
rákszőrésen, majd minimum 3 évente, de lehet évente is. Emlırák szőrésre 45 év felett érdemes 
évente járni, ha nem érkezik behívó levél vagy azt elmulasztották valamilyen okból, akkor a 
háziorvostól kell kérni beutalót. Férfiaknak 50 éves kor felett évente urológus által végzett 
prostata szőrést kell végeztetni. Mindkét nemnek 50-70 év között évente szükséges székletbıl vér 
kimutatásos vizsgálat, ami a vastagbél daganat szőrésére szolgál és a háziorvostól kell kérni. 
Dohányosoknak fogászaton és COPD szőrésen is érdemes részt venni évente, ha a dohányzással 
eltöltött idı már 15-20 évet meghalad. Tüdıszőrésre 40 éves kor felett évente kell menni. 
Hallásszőrésre és szemészeti vizsgálatra 65 év felett évente ajánlott járni. 
 

Mindenki számára javaslom tekintse át az itt leírtakat és amelyik vizsgálat nála esedékes, vagy 
már túl régen nem vett részt rajta, kérjen rá idıpontot. Célszerő kisnaptárba vezetni, hogy mikor 
milyen vizsgálat esedékes. Pl. május mammográfia, szeptember labor, október, nıgyógyászat. 

Persze a vizsgálatokat ezekben az idıszakokban érdemes elvégeztetni. A betegséget megelızni jó! 
 

„Az egészség olyasmi, mint a gondosan égetett gyertya. Ha körültekintı figyelmet szentelünk gyertyánknak, sokáig fog égni.” 
Manfred Kets De Vries 

 
Jó egészséget kívánva: Dr. Kaizer Zsuzsa 

Vizsgálatok Megjelent 

Vérvétel  98 fı 

Ultrahang 77 fı 

Nıgyógyászat 79 fı 

Szemészet 66 fı 

Glaucoma szőrés 18 fı 

Hallásszőrés 27 fı 

COPD szőrés 26 fı 

Bırgyógyászat 112 fı 

Urológia 31 fı 

PSA szőrés  34 fı 

Gyermekszemészet 33 fı 

Ortopédia 36 fı 

Tüdıszőrı 594 fı 

 

SZJA 1 %-RA  
JOGOSULT SZERVEZETEK RÖSZKÉN  

 
Beretzk Péter Természetvédelmi Klub Egyesület  
Adószám: 18462391-1-06  
 

Röszke Község Egészségvédı Egyesület  
Adószám: 18463299-1-06  
 

Röszkei Kaláka Hagyományırzı és Teleház Közhasznú 
Egyesület  
Adószám: 18463323-1-06  
 

Röszkei Polgárır Egyesület  
Adószám: 19082428-1-06  
 

Röszkei Sporthorgász és Természetvédı Egyesület 
Adószám: 18475960-1-06 
 

Röszkei Sportkör  
Adószám: 19082325-1-06  
 

Tehetséges Röszkei Tanulók Támogatása Alapítvány  
Adószám: 19085593-1-06  
 
 
 

Kérjük, támogassa adója egy százalékával településünk 
civil szervezeteit, melyek az elmúlt évben is kimagasló 
teljesítményekkel járultak hozzá Röszke fejlıdéséhez! 
 

MŐKÖDİ 
 
Április 27-én 9-12 óráig vegyes áruk vására 
lesz a mővelıdési házban. 
Május 11-én ismét vegyes áruk vásárra várjuk 
az érdeklıdıket 9-12 óráig a mővelıdési ház 
nagytermébe. 
Május 16-án is vegyes áruk vására lesz a 
mővelıdési házban 9-11 óráig. 
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Beretzk Péter Természetvédelmi Klub Hírei 

 

Jó volt röszkeinek lenni 2011. március 30-án a Szegedi Akadémia 
Bizottság székházában. A Szegedi Tudományegyetem Természeti 
Földrajzi és Geoinformatikai Tanszékének kutatói és barátai győltek 
össze, hogy részt vegyenek Ladányi Zsuzsanna Doktori (PhD) 
értekezésének védésén. Témavezetıje volt Dr. Rakonczai János 
egyetemi docens, SZTE TTIK Környezettudományi Intézetének 
igazgatója. Az értekezésének címe: Tájváltozások értékelése a 
Duna-Tisza közi homokhátság egy környezet- és klímaérzékeny 
kistáján, az Illancson. Doktori kutatásaiban az Illancs kistáj 
tájváltozásait vizsgálta a Duna–Tisza közén megfigyelt talajvízszint-
süllyedés természetes és antropogén hatótényezıinek tükrében az 
elmúlt kétszáz évre visszatekintve. Idıben és térben elemezte a térség 
vízháztartási problémájának kialakulását és a hatótényezık szerepét. 
Értekezésben a környezettudomány széles spektrumát felhasználva, a 

társadalmi vonatkozásokat figyelembe véve igyekezett komplex elemzést nyújtani. Azokra a kérdésre kereste a választ, hogy milyen tájhasználati 
változások zajlottak le a területen, ennek milyen okai és következményei vannak, milyen mértékő az ember környezet-átalakító tevékenysége, 
milyen átalakuláson mentek át a kistáj élıhelyei az elmúlt évtizedekben, milyen veszélyeztetı tényezıkkel áll szemben, bizonyítható-e a kistáj 
klímaérzékenysége, a táj lakói és a gazdálkodók tapasztalják-e a változások gazdálkodásra ható következményeit, illetve miben látják a térség 
problémájának megoldását. A védése magas színvonalon sikerült, remek elıadásban hallhattuk a kutatás eredményeit. Láthattuk, hogy a globális 
klímaváltozás kérdésköre a legfontosabb téma kell, hogy legyen a 21. század elején. A bizottság Ladányi Zsuzsanna munkásságát summa cum 
laude (a legjobb, kiemelkedı) fokozattal minısítette. Nagy örömére szüleinek, tanárainak és barátainak. İszinte szívbıl gratulálok! 

 
A Beretzk Péter Természetvédelmi Klub 2011-ben folytatja a sikeres 
pályázatainak megvalósítását. Az elsı a LEADER programban, sikeres 
rendezvényünk volt március 26-án, a Röszkei Sporthorgász és 
Természetvédı Egyesülettel. Tagjaink Ladányi Zsuzsanna és Dr. Deák 
József Áron elıadásával 
kezdıdött a program. Szóltak a 
közel 70 fı megjelent 
érdeklıdınek a Gyálai Holt-
Tisza és természetesen a víz 
jelentıségérıl. Ezt követıen a 
fiatalokkal a Holt-Tisza partján 
ismerkedtünk az élıvilággal és 
vizsgáltuk a víz minıségét. A 
kutatási programban részt 
vettek az Orbán Dénes 
Általános Iskola tanulói és 
Halasiné Csúzdi Anna, 

valamint Kohn Róbert tanárok. A vizsgálódási eredményeink bíztatóak voltak, megállapítottuk, 
jelenleg a Holt-Tisza jó minıségő vize biztosítja az élıvilág zavartalan meglétét. Az egész napos 
kutatási eredményeinket összefoglalta és bemutatta a közönségnek Gyulai Bendegúz 5. o 

tanuló. A programra való felkészülés során egyesületünk 
rajzpályázatot hirdetett az általános iskolás tanulók 
számára. Sok és nagyon-nagyon szép kifejezı alkotás 
érkezett. A rajzpályázat díjait – kis csomagot kapott 
minden részt vevı, melyben DVD lemezek, horgászati 
felszerelés és csokoládé volt - is itt a rendezvény végén 
adtuk át. A rajzokat önálló kiállításon és egy 
hagyományırzı programon mutatjuk 
be 2011. május 9-én 14.00 órakor a 
Konferencia teremben. Erre a 
rendezvényre is szeretettel várunk 
minden érdeklıdıt.  
 

Másik sikeresen készülı programunk az 
NCA pályázati támogatással valósul 
meg, melynek címe: "Mit tegyek én, 
Röszkei lakos, hogy településem 100 
év múlva is élhetı legyen?" A 
programban, összefogjuk a település 
civil szervezetit, minden szervezet 
elkészíti a bemutatkozó információs 
szórólapját, és közösen győjtjük Röszke 

település természeti - környezeti- és kulturális értékeit, és azokat egy kiadványba 
foglaljuk össze és megjelentetjük. A készülı kiadványunk címe: "Az én falum, az enyém, Az én Napfényes Röszkém. A civil szervezetek 
nyilvános bemutatkozása és a könyv bemutatója 2011. május 21-én lesz a Petıfi Sándor Mővelıdési Házban egy egész napos rendezvény 
keretében. Településünk minden lakóját szeretettel hívjuk és várjuk a rendezvényre. Kérjük, ütemezzék be családi programjukba ezt a napot. 
 

Sára Endréné elnök 
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KUTYA EGY VILÁG EZ! 
 

 

Mondhatná Szirom, Szivi, Szibi, Szimba, Szimat és Szikra, a hat labrador-szetter keverék kölyök, akiket kihajított anyjuk egy bálarakásba szült, 
úgy 5 hónapja. Ki tudja, a vemhes, kitett állat meddig kóborolt étlen-szomjan, hogy olyan helyet találjon kölykeinek, ami védett a hidegtıl és az 
emberi aljasságtól. Itt talált hát átmeneti otthont és kiskutyáival itt éldegélt. Etetésükrıl egy jószívő hölgy gondoskodott, a hidegtıl anyjuk melege 
óvta ıket. Aztán elkezdtek cseperedni, ugatni és legfıképp szemet szúrni. Gondot jelentettek a környéken élıknek, így nem maradhattak. Több 
befogóakció kudarcot vallott, legfıképp a vérmes mama miatt, aki élete árán is védelmezte kölykeit, ahogy tenné ezt bármelyik anya, függetlenül 
attól, hogy négy, vagy netalán két lába van. Az anyát, aki oltalmazta ıket, így a kölykök szeme láttára lelıtték. Ez tovább nehezítette a munkát, 
hisz ezután mondanom sem kell, mennyi bizalmat tápláltak velünk, emberekkel szemben, függetlenül attól, hogy mi segíteni és nem ártani 
akartunk kis lényüknek. A kalandos kutyamentıs-befogó akciót nem részletezem, de volt itt esıben ázással kísért szalmabálában kúszás, sírás-
rívás, betoncsıbıl kirázás, rókalyukból kiásás és még sok elképesztı manıver. Két nap leforgása alatt a még ott lévı hat kölyök összefogdosása 
sikerrel járt. Négyen a Tappancsos autóval, két másik ölben utazott a Tappancs Állatvédı Alapítvány biztonságot jelentı menhelyére, ahol nem 
csak átmeneti otthont, hanem szeretı családot is találtak a gondozók és önkéntes segítık között. 
A kutyák sok száz évvel ezelıtt elkövettek egy hatalmas hibát. Bizalmukba fogadták az embereket. Sajnos ez a bizalom nem válogat, mert 
kutyáink azokat is részesítik benne, akik érdemtelenek erre az értékes, szeretettel teli fantasztikus kapcsolatra. Aki kutyát választ, családot választ. 
Gondoskodást ad, cserébe feltétlen, és életen át tartó elfogadást, hőséget, szeretetet kap. Aki nem érezte még egy kutya odaadását, annak attól 
félek, ezek a sorok nem mondanak semmit, aki azonban elkötelezett kutyabolond, átérzi és tudja mi az, amit hat kölyökkutya történetével 
mondani szeretnék. Az ı történetük a felelısségvállalásról, az emberségrıl szól. Látom és hallom, ahogy az emberek a kutyát hibáztatják, amiért 
kárt tesz, morog, harap, kiszaggatja a fóliát vagy épp kitapossa a kertet. Nagyon kérem, ne tegyék. Egy megkínzott, éhes, fázó, önmagáról 
gondoskodni képtelen, sorsára hagyott állat a legkevésbé sem tehet minderrıl. Minden rémtörténet mögött ott áll egy ember, aki felelıs az 
elkergetett, bántalmazott állatért. A bőnöst benne és nem az állatban kell keresni. İket sok esetben nem lehet elkapni, és bár van állatvédelmi 
törvényünk, sajnos a tapasztalat az, hogy nem sikerül sem betartani, sem betartatni maradéktalanul. Marad tehát ezen állatok lelövetése, elaltatása, 
csupa értelmetlen halál, hisz gyönyörő, egészséges, szeretni képes állatokról beszélünk, akik bizakodók és reménykednek az emberi jóságban. Az 
ilyen esetek elkerülhetık, ha képesek vagyunk felelısen gondoskodni az állatainkról. Ha nem a kutyát verjük meg, mikor kiszökik, hanem 
megcsináljuk a kerítést. Ha nem akarunk szaporulatot, ivartalaníttatni kell. Nem gyızöm hangsúlyozni a megfelelı védıoltások beadatását és a 
féreghajtást. Ha pedig a kutya valamilyen okból már nem kell, akkor a megoldás nem az, hogy utcára tesszük és sorsára hagyjuk. Lehet, hogy mi 
aktuálisan megszabadulunk egy problémától, de jól megcsináljuk másnak, akinek ugyanúgy pénzbe, energiába telik, hogy gondoskodjon arról, 
ami a felelıtlen gazda feladata lenne, arról nem beszélve, hogy az állat kitétele TILOS! 
Kutyák életéért, jogaiért küzdeni egy olyan világban, ahol az emberek gyakran egymáson is átlépnek, és számos más, ettıl talán tényleg nagyobb 
baj is van, küzdelmes vállalkozás. Az embereket megváltoztatni nem tudom, mint ahogy az alvó lelkeket sem tudom felébreszteni, és néha 
valóban elvesztem a hitet bennünk, emberekben. Ezt a hitet most a Tappancs tanya vezetıje és az ott dolgozó önkéntesek adták vissza. Ezek az 
emberek vérmesebben küzdenek a kutyák életéért, mint más anyák a gyermekeikért, erıt és fáradtságot nem kímélve dolgoznak azért, hogy ezek 
az ártatlan életek biztonságba kerüljenek. A menhelyre érkezve 262 négylábú bizonyítékot láttam arra, hogy az emberek mennyire érdemtelenek 
tudnak lenni az állatok bizalmára, ugyanakkor 262 négy lábon járó bizonyítékot jelentenek arra is, hogy van még emberi jóság, és léteznek 
elhivatottak, akik segítségével ezek az állatok megmenthetık. Ez a munka csodálatra méltó és felbecsülhetetlen. Szalmabála-lakó ebeink jól 
vannak. A minap meglátogattam ıket, és labdáztunk egy nagyot. Remélem, olyan gazdira találnak, aki visszaadhatja számukra az elveszett hitet 
az emberekben, és az a valaki majd kiérdemli a több száz éves, kincsnél is értékesebb dolgot, a kutya bizalmát. 

Kozma Zsófia 
 
 

E B E K    V E S Z E T T S É G    E L L E N I     K Ö T E L E Z İ   V É D İ O L T Á S A 
 
A Földmővelésügyi és Vidékfejlesztési Minisztérium 164/2008. /XII.20./ FVM sz. rendelete értelmében az ebek veszettség elleni 
védıoltásának beadatása továbbra is a kutya tartójának kötelessége. Az állattartó köteles minden 3 hónapos életkort elért ebet 30 napon belül 
veszettség ellen beoltatni, az elsı oltást követıen 6 hónapon belül megismételtetni, majd ezt követıen évenként veszettség ellen beoltatni. 
Az összevezetéses védıoltást és a kezelést Röszke község területére az alábbi helyekre és idıpontokra tőzzük ki: 
 

Május 11. (szerda) 8-9-ig Állatorvosi rendelı, 10-11-ig Forró Fogadónál. 
Május 12. (csütörtök) 10-11-ig Népháznál, 11-12-ig volt Magda féle tejcsarnok. 

 

Az oltás és a 2 db féreghajtó tabletta díja: összevezetéses oltás ebenként 3.000.-Ft/db, plusz tabletták darab díja 200.-Ft, melyet az oltás 
helyszínén kell befizetni. Az elızı évi "EBOLTÁSI IGAZOLVÁNY"-t az oltáshoz mindenki vigye magával. A fenti rendelet elıírja, hogy a 
2011-ben oltott ebek részére és az oltási könyvek cseréje miatt az új sorszámozott “KISÁLLAT EGÉSZSÉGÜGYI KÖNYV”-et kell 
kiállítani. Az új könyv díjtétele 500 Ft kötelezıen. A tulajdonos kérésére az állat tartási helyén is elvégezhetı az oltás és a féreghajtás, de az 
igényt az illetékes állatorvosnál idıben be kell jelenteni. Az eb tartási helyén végzett oltás díja 3500.-Ft/db (2 db tablettáig) + könyv. 
 

Az oltási kötelezettség elmulasztása miatt az állat tartójával szemben szabálysértési eljárást kell lefolytatni. Tekintettel a veszettség elleni 
védekezés igen komoly állategészségügyi és ember egészségügyi jelentıségére, a hatóság elvárja a lakosságtól, hogy maradéktalanul eleget 
tesz a felhívásban foglaltaknak. A kutyák bélférgei is komoly emberi megbetegedéseket okozhatnak, ezért rendelte el az FVM a fenti 
rendeletben az évenkénti féregtelenítést ! 
 
 
 

                                 Dr. Schmidt József sk.                                  Dr. Perényi János sk.                                                 Dr. Kovács Tibor sk. 
                                          j e g y z ı                                                  á l l a t o r v o s                                                        á l l a t o r v o s  
                                                                                                        Tel: 06-30-9982684                                                  Tel: 06-30-9653114 
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Kedves Röszkei Lakosok!  
 

Az idén, 2011. május 11-12-én, a veszettség elleni kötelezı 
védıoltás beadásakor lehetıségük nyílik arra, hogy a 

kötelezı védıoltás és féregtelenítés beadásával egy idıben 
mikrochippel lássák el kedvenceiket! 

 
A mikrochip egy apró eszköz, amely körülbelül rizsszem 
nagyságú és a bır alá injektálják be. Az eszköz egy egyedi 
azonosító számot tartalmaz, amelyet azután bevisznek egy 
központi adatbázisba, így azután, ha állatunk elkóborolna, akkor 
sokkal könnyebben megtalálhatjuk, illetve, ha ıt találják meg, a 
gazdát azonnal be tudják azonosítani és értesíteni a kedvenc 
hollétérıl. Amennyiben útlevelet szeretnének váltani most, vagy 
késıbb, a kedvencüknek az Európai Unión belüli utaztatáshoz, 

annak is feltétele, hogy a kisállat egyedi azonosítóval, azaz 
mikrochippel rendelkezzen! 
Az akciós csomag ára 6500 Ft, mely tartalmazza: 

- a kötelezı veszettség elleni védıoltást, 
- a chip beültetését, regisztrációját, 
- a kötelezı féregtelenítést. 

A mostani lehetıség, az akciós ár mellett, (ami egyébként 8-
10.000 ft-ot venne igénybe) különösen kedvezı hisz senkinek sem 
kell a kutyát vagy cicát, esetleg más kisállatot, emiatt külön 
állatorvoshoz utaztatnia, mivel Dr. Kovács Tibor az oltással egy 
idıben, helyben, elvégzi a beültetés mellett az azzal kapcsolatos 
regisztrálási feladatokat is. Kérjük, amennyiben igénybe 
kívánják venni a kedvezményes lehetıséget, azt telefonon 
elıre jelezzék Dr. Kovács Tibornak a 06 30/965 31 14-es 
telefonszámon. 
 

 

Oltassunk, mert kötelezı, rendben van, de miért? 
Voltaképpen mi is az a veszettség? 

 
A veszettség megbetegedés egy vírusfertızés következtében a központi 
idegrendszerben kialakult gyulladásos folyamat, amely gyakorlatilag 100 
%-ban halálos kimenetelő. A veszettség fertızés csak meghatározott 
körülmények között jön létre, ezért fontos ezek ismerete és elkerülése. A 
fertızés a veszett állatok okozta sérüléssel - harapással -, ezen állatok friss, 
vírus tartalmú testváladékával - fıként nyállal - való közvetlen érintkezéssel 
- a mart sebbe, esetleg szem kötıhártyára való kerülése révén - következik 
be. A megbetegedés lappangási ideje általában 2-8 hét, de 10 naptól több, 
mint 1 évig is eltarthat. 
A betegség fıbb tünetei: általában depresszióval kezdıdik, majd fokozott 
ingerlékenység, intenzív nyálfolyás, a megmart végtagban jelentkezı erıs, 
görcsös fájdalom, nyelési görcsök, agyvelıgyulladásra, delíriumra jellemzı 
tünetek, általános bénulás alakul ki, végül légzésbénulás okozza a beteg 
halálát. 
Mikor merül fel a veszettség fertızés gyanúja? 
Minden gerinces-, fıként emlısállat okozta sérülés, érintkezés esetén, 
amikor az állat atípusosan (az adott fajra jellemzı viselkedéstıl eltérıen) 
viselkedik. Leggyakrabban róka és egyéb húsevı, vadon élı állat, valamint 
kutya és macska okozta sérüléskor. 

Kivédhetı-e a betegség? 
IGEN! - A sérülés után alkalmazott védıoltási sorozattal. A védıoltás 
jelenleg térítésmentes. 1949 óta Magyarországon senki sem halt meg 
veszettség fertızés következtében azok közül, akik teljes oltási sorozatban 
részesültek. 
Mi a teendı veszettség fertızés gyanúja esetén? :Mindenképpen 
forduljon orvoshoz! 
Döntı fontosságú az azonnali sebkezelés (szappannal, tiszta vízzel történı 
alapos sebkimosás, fertıtlenítés), és a védıoltási sorozat alkalmazása. Ha a 
sérülést okozó állat beazonosítható, nagyon fontos annak megfigyelése (ezt 
állatorvos végzi), mert ezzel az emberi oltások elkerülhetık. A sérülés 
körülményeitıl függıen, szükség lehet tetanusz elleni védıoltásra is!  
Fertızés gyanús kontaktus esetén: Az oltóanyagot kezelıorvosa fogja az Ön 
számára megrendelni. A teljes oltási sorozat elıírt idıpontokban beadva 5 
oltásból áll. Ilyen esetekben ellenjavallat nincs. Megelızı védıoltást a 
munkájuk során veszettség fertızésnek kitett személyek (állatorvos, 
veszettség diagnosztikai laboratóriumban dolgozók) részére kell biztosítani. 

FONTOS!  
Évente rendszeresen részesítse kutyáját veszettség elleni védıoltásban! 

Kerülje a beteg, szokatlanul viselkedı állatokkal történı érintkezést. 
Amennyiben ilyen mégis történt, haladéktalanul forduljon orvoshoz! 

(Az Országos Epidemiológiai Központ honlapjáról)  

 
 

Szociális Szolgáltató 
 Központ Hírei 

 
 

Ez év május 18-án ismét 
megrendezésre kerül a Kihívás 
Napja, mely országos szintő 
és a legnagyobb lakossági 
sportrendezvény. A korábbi 
évekhez hasonlóan telepü-
lésünk - természetesen- most 
is csatlakozott ehhez a rendez-
vényhez. Habár lehet, hogy 
idén sem mi nyerjük el a 
„Magyarország legsportosabb 
települése” címet, de nem is 
annyira ez a célunk. Hanem 
az, hogy felhívjuk a figyelmet 
a sportra, az egészséges élet-
módra, a közösségi játékok 
fontosságára, kedvet teremt-
sünk a rendszeres sportolás-
hoz, a mozgásgazdag életmód 
kialakításához, és hogy egyál-
talán jól érezzük magunkat 
ezen a napon. A programokról 
a kihelyezett plakátokon ol-
vashatnak majd.  

 

NYITRAI OLIVÉR 
 

2011. 03. 06. 
 

Anya: Kálmán Szilvia 
Apa: Nyitrai Gábor 

Megjöttünk! 

MITYÓK MARCELL 
 

2011. 01. 31. 
 

Anya: Bödecs Adrienn 
Apa: Mityók Gábor 

SZILVÁSI ÁDÁM 
 

2011. 03. 29. 
 

Anya: Vadál Katalin 
Apa: Szilvási Gergely 



2011. Április 8. oldal  Falusi Suttogó 
 

                 Egészséghét az iskolában 
 
A tavasz közeledtével elérkezett témahetünk ideje, melyen az egészséggel, az egészséges 
életmóddal foglalkoztunk. Tanárok és diákok egyaránt belemélyedtünk a témába, 
megosztottuk egymással véleményünket, tapasztalatainkat. Lényeges, hogy megfelelı 
ismeretekkel rendelkezzünk, de mindez mit sem ér, ha nem alkalmazzuk ıket a 
gyakorlatban!  
Szülık és tanárok teljes kiırléső gabonából kenyeret sütöttek. Akadt, aki élesztı helyett saját 
készítéső kovásszal kelesztett, de olyan is, aki kelesztés nélkül sütötte a tésztát. Nem csak a 
modern kenyérsütı bukkant fel menet közben, hanem egy kis házi malom is, melynek 
segítségével helyben ırölték a sütéshez szükséges búzát. A kenyérkatonákra körözött, 
különbözı zöldségek, csírák kerültek. Utóbbiak között volt saját termés is! Ötödikes kis 
diákok nézegették, szagolgatták izgatottan a befıttesüvegeket: retek, lucerna, vöröshagyma és napraforgó magokat csíráztattak, hogy azt késıbb 
jóízően elfogyasszák, a másodikosok pedig salátákat készítettek a kenyérfalatok mellé! 

A mai világban egészséges táplálkozásunkkal kapcsolatban rengeteg hasznos és kevésbé hasznos 
információhoz juthatunk akarva és akaratlanul is. A televízióban egymást követik az élelmiszer-
reklámok. Informatika órán megtekintettünk egy párat és beszélgettünk arról, tényleg 
egészséges-e, amit annak reklámoznak? Összegyőjtöttük a különbözı reklámfogásokat, 
kielemeztük, miért jó nekünk a reklám és miért nem. 
A nagyobbakkal átböngésztük az élelmiszercímkék apró betős részeit, megkerestük, feltüntettek-
e rajta minden kötelezı elıírást. Új fogalmakkal, mértékegységekkel ismerkedtünk: allergén 
anyagok, INBÉ, kcal, E számok… Szót ejtettünk a számítógép egészségkárosító hatásairól, 
hangsúlyt helyezve a megelızésre. Angol órán a zöldségfélék körében bıvítettük szókincsünket, 
elsajátítását a témával kapcsolatos játékok tették izgalmasabbá. Ének órán hangszálaink 
egészségének megóvására kaphattunk ötleteket! 
A gyümölcs az egészség szimbóluma. Egészséghetünkhöz kapcsolódóan lehetıségünk nyílt arra, 
hogy gyümölcsöket vásároljunk a gyerekeknek. „Minden nap egy alma, az orvost távol tartja.” – 
mondja a régi népi bölcselet.   
Az én gyermekkoromban még az alma volt a legnépszerőbb gyümölcs, melynek ízét egész 
évben élvezhettük. Február végén most sem találtunk más hazai gyümölcsöt a piacon, volt 
viszont sok olyan gyümölcs, melyrıl azt sem tudtuk, mi fán terem? Úgy gondoltuk, ideje 

megkóstolnunk ıket, talán akad köztük olyan, mely megfizethetı, és változatosabbá tudjuk vele tenni étkezéseinket. Az is jó lenne, ha alternatívát 
tudnánk nyújtani a chips, csoki, cukorka és nyalóka helyett valami mással, ami egy kicsit természetesebb… 
Kolléganımmel lelkesen indultunk vásárolni, válogattunk a sok finomság között, a kóstolást ki nem hagyva! Választottunk mangót, ananászt, 
gránátalmát, pomelót, aranymazsolát, vörösáfonyát, papayakockát, macadam diót. Vettünk mandarint, mert nagyon finom volt és egy kis hazai 
almát is, mert az alma nem hiányozhat. Az osztályfınökök segítségével ízléses gyümölcstálak készültek, majd mindenki megkóstolhatta a neki 
tetszı falatokat. Amikor késıbb érdeklıdtem a gyerekeknél, melyik ízlett a legjobban, egymás szavába vágva hangzott el minden gyümölcs neve, 
sokan nem is tudtak választani, melyiket is mondják, mert ez is és az is nagyon finom volt! Gyakran elhangzott a kérdés: „Ugye máskor is kapunk 
majd?” Abban azonban megegyeztünk, bármilyen finomak és különlegesek is ezek a távoli tájakról érkezett gyümölcsök, a kertünkben frissen 
szedett földi epret, a fáról lecsent, még alig érett cseresznye ízét egyik sem pótolhatja! 
Ez úton is köszönjük szépen Röszke Község Egészségvédı Egyesületének a nagylelkő támogatását, mely lehetıvé tette, hogy megízlelhessük 
ezeket a számunkra különleges falatokat!  

Kovácsné Szász Hajnalka 

 
Hétmérföldes Hetedhét határon! 
 

Sikeresen zártuk az egész tanévet átölelı mesevetélkedı versenyt. Április 11-én a szegedi Százszorszép Házban volt a megyei döntı. Nagyon 
nehéz feladatok voltak, de kis csapatunk ügyesen vette az akadályokat. Csongrád megyében közel 190 csapat mérte össze tudását, melybıl 
iskolánk 3. helyezést ért el. Az elsı három helyezett között nagyon szoros volt a pontkülönbség. Az 1. helytıl 6 pont választott el minket (a 130-
ból), de vigyázat Csongrád megye, jövıre 4. osztályosok leszünk, s ezt a hátrányt 6 pont elınyre fogjuk feltornázni! Köszönet Lux Eszter, 
Gézárt Attila, Magyari Petra, Kovács Marcell fáradhatatlan munkájáért, hozzátartozóiknak a sok „közös tanulásért”. Az osztálytársaknak a 
biztatásért, dicséretért. Bizony nekik is köszönhetı. Mindig azt hangsúlyozom, hogy mi egy család vagyunk, mindenki kiemelkedik valamiben, s 
közülünk bárki kiemelkedı teljesítményt nyújt (sport, rajz, vers stb.), az mindnyájunk öröme, boldogsága és büszkesége. Szeretlek benneteket 3. 
osztály! ☺  

Gyovai Anita 

 
Iskolánk büszkeségei 

 

Két 8. osztályos tanulónk: Gutási Anett és Gutási Anikó már az Országos Árokszállásy 
Zoltán biológia versenyen is szép eredménnyel képviselték az iskolánkat. Az országos 
döntıben 12. és 15. helyen végeztek a benevezett megközelítıleg 1000 tanuló közül. 2011. 
április 9-én, a már így is habos tortára a csokiöntet is felkerült, ugyanis kiválóan 
szerepeltek a Herman Ottó Országos Biológia Verseny megyei fordulóján. Anett 
holtversenyben 1. lett, Anikó 1 ponttal lemaradva a 2. helyezést érte el. Mivel csak egy 
tanuló juthat tovább az országos fordulóba, az eredményhirdetést másfél óra izgalom 
elızte meg. A versenybizottságot nagyon nehéz feladat elé állították, mert a két elsı 
helyezett közül nagyon nehéz volt eldönteni ki a jobb. A biológiás gondolkodtató 
kérdésekre kiválóan felelt mindkét leányzó, úgyhogy már a biológia fizika és a kémia 
vonatkozásait kellett becsempészniük. Végül egy kemény és szoros küzdelem után a 
dobogós helyen ugyan, de „csak” a 2. és 3. helyezést sikerült elhoznunk. Mi azonban 
ennek is NAGYON örülünk! Büszkék vagyunk Rátok! 

Halasiné Csúzdi Anna 
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A március 15-i mősor elıkészületei 
 

Az idei tanévben a 4. osztály vállalta a mősor elıadását. Már január végén a 
szereposztással foglalkoztunk. Olyan szerepeket kerestünk, amik még nem 
voltak az elızı évek mősoraiban. Mindenki lázasan tanulta a szövegét. Amikor 
már ment valamennyire, a helyszínen, a mővelıdési házban folytattuk. 
Mindennap próbálni jártunk és egyre biztosabban ment a szerepünk. A 
kellékeket és a ruhákat is beszereztük. Ezek után könnyebben ment minden, 
tudtuk a szerepünket, a beállásokat, a sorrendet. Lassan közeledett a fıpróba és 
egyre jobban izgultunk. Majd elékezett az elıadás napja. A mősor elıtt még 
szılıcukrot is ettünk, hogy semmit se felejtsünk el! A szereplés jól sikerült! 
Nagy tapsot és dicséretet kaptunk. Köszönjük felkészítı tanárainknak, Ili 
néninek, Zoli bácsinak és Gyöngyi néninek a segítséget! Érdemes volt a sok 
fáradozás! 

4. osztályosok 
 

 

Budapesti kirándulás (kiruccanás) 
 
A 2010-ben, Széchenyi István halálának 150. évfordulója 
alkalmából a Magyar Nemzeti Múzeum „Széchenyi világai” 
címmel rendhagyó, monumentális és ideiglenes emlékkiállítást 
nyitott meg állami és magángyőjtemények segítségével. Iskolánk 
szervezésével 2011. március 12-én a felsısök tanulmányi 
kiránduláson vettek részt tanáraik Kissné Veres Györgyi és Dudás 
Zoltán kíséretében. 
Március 12-én szom-
baton reggel elin-
dultunk a szegedi 

vasútállomásról 
Budapestre Györgyi néni és Zoli bácsi kíséretében. Alig 2 óra múlva már ott is voltunk. Majd metróztunk is, 
hogy mihamarább a Magyar Nemzeti Múzeumban lehessünk Az épület hatalmas volt. És Zoli bácsi munkára 
buzdítsa a „lelkes” diákokat, feladatokat osztott ki. Nem kellett sokáig várni,hogy elıkerüljön néhány üveges 
tekintető,ásítozó diáktársunk (tapasztalataink szerint ez a reakció érvénybe lép a legtöbb diáknál aki beteszi a 
lábát egy múzeumba…).A feladatok elég nehezek voltak,de szerencsére ott volt Györgyi néni, aki segített 
néhány reményvesztett diáknak (azaz nekünk).A pár órás múzeumi bolyongás és Zoli bácsi feladatjavítása után 
betértünk a büfébe, ahol ettünk és ittunk. Kipróbáltunk sok korhő ruhát, amit nagy élvezettel teszteltünk ☺ 
Miután végeztünk, a verıfényes napsütésben visszasétáltunk a metróhoz, és onnan a pályaudvarra. A vonatút 
visszafele is jókedvően telt. 5 óra körül értünk vissza Szegedre, majd onnan kocsival haza. Jó élmény volt és 
sok új dolgot tanultunk.  

Sutus Renáta és Papdi Anita 8.o. 

 
FÉM-, PAPÍR-, FÓLIA-, ELEKTROMOS HULLADÉK és PET palack (m őanyag palack) győjtést tart a 

Röszkei Orbán Dénes Általános Iskola 2011. május 02. és május 06. között. 
 

A (papír)győjtı konténer helye: az iskola udvarán reggel 7 órától 17 óráig. A papírgyőjtı konténer május 5-én csütörtökön érkezik, de maga a 
győjtés május 2-7 között folyamatos. A fém- és fólia illetve PET-palack győjtés helye a tőzoltószertár mögötti zárt terület. 

A hulladékgyőjtésbıl befolyt összeget az iskolai GYEREKNAP megrendezésére fordítjuk.  
 

Segítségüket elıre is köszönjük: Röszkei Orbán Dénes Általános Iskola Diákönkormányzata 

 
Pedagógus válaszol 
 
Kedves Szülık! Nagyon sok olyan levelet kaptam, amelyek a következı kérdést tartalmazzák: Mit kell ahhoz tenni, hogy bizonyos „nem szeretem” 
tantárgyakat unszolás, vitatkozás nélkül megtanuljon? 
Egy gyermek teljesítıképességét sok tényezı befolyásolhatja. A tantárgyakat mindenki különbözıképpen szereti. Van olyan, aki inkább hamarabb 
megtanul egy verset, minthogy az egyenleteknek nekiüljön. Senki sem egyforma. Mit kell ahhoz tenni, hogy bizonyos „nem szeretem” tantárgyakat 
unszolás, vitatkozás nélkül megtanuljon? Nekem van egy fı „vesszıparipám”: a JUTALOM!  …„Drágám, neked az a feladatod, hogy tanulj!..Hát 
ennyire se vagy képes? Így nem lesz belıled semmi, ha felnısz!- Hő de sokszor elhangzanak ezek a mondatok! Na de most ıszintén, ha nekünk ezeket 
mondanák a munkahelyünkön (természetesen a tanulás szót egyéb szavakkal helyettesítve), mi akkor azonnal 100 %-ot teljesítenénk? Nem hiszem, sıt 
lehet, hogy nem mennénk többet oda dolgozni! Nekünk is jól esik, ha valamit megvalósítunk - legyen az egy határidıs munka, vagy éppen egy új recept, 
ami elsıre tökéletesen sikerült- megdicsérnek, megjutalmaznak bennünket: -Büszke vagyok rád, mert… -Te vagy a legügyesebb a …. A gyereknél 
hasonló a helyzet. Amikor önmagához képest a tanulásban nagyot teljesít, (5-ös, 4-es osztályzat, egyes tanulóknál bizonyos esetekben a 2-es is, pirospont 
stb.), akkor látványosan kell kimutatni, hogy örülünk, mert a gyereknek szüksége van rá! Jutalmazni kell ıt, legyen egy könyv, mozifilm, kedvenc 
étel, ceruza, vagy csak egy foci apával és anyával, egy hatalmas ölelés ujjongással és a varázsmondat: Büszke vagyok rád! Bármi  csak jutalmazzuk 
valamivel, mert megérdemli. Lehet a lakásban egy parafatábla, amit nevezzünk el dicsıségtáblának. Amit – szintén hangsúlyozom - saját magához képest 
jól teljesített, kerüljön fel rá. Minden apró dolog (esetleg még az is, hogy mire hazaértünk, magától kiszedte a mosógépbıl a ruhákat, vagy összepakolt a 
szobájában úgy, hogy csak egyszer kellett neki szólni vagy hosszabb ideje nincs beírása az ellenırzıben.☺, lehet két oszlop: iskola- otthon). Fontos, hogy 
legyünk tisztában a képességeivel. Eleinte ne tőzzünk ki számára megvalósíthatatlan célokat, mert ha nem tudja megvalósítani nem lesz sikerélménye, 
akkor kezdhetünk mindent elölrıl. Anyagias világban élünk, lehet és kell is spórolni az ajándékokkal, a tárgyi jutalommal. Pl.: amikor 10 dolog felkerül a 
táblára, akkor kap „ajándékot” .Fontos,hogy betartsuk a fokozatosság elvét és a gyerek soha ne munkája ellentételezésének tudja be a jutalmazást, mivel 
azzal a célunk az örömszerzés és az örömünk kimutatása. A variációkat Önökre bízom. Egy dolog soha ne maradjon el: Ölelés, Öröm és a varázsmondat: 
Büszke vagyok rád! 

Varázsmondatokban gazdag napokat kívánok: Gyovai Anita 
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ÉLETKÉPEK 
 

Van, hogy hosszú ideig ismerünk 
valakit, közben eddig rájövünk, hogy 
azért is hálásak lehetünk, ha egyetlen 
napig ismerhettük volna. Valahogy 
így vagyok én is fogadott 
nagyanyámmal. Trényi Pálné 
Annuska nénit senkinek nem kell 
bemutatni, aki Röszkén él. Leginkább 
csodás versmondó képessége az, ami 
neve hallatán eszünkbe jut. A 
verseken kívül csokoládét, cukrot és 

sok bölcsességet, tanítást, a bajban vigasztaló szavakat, szeretetet is 
kapunk tıle nap, mint nap. Abban a szerencsés helyzetben vagyok, hogy 
fogadott unokájaként számtalanszor hallhattam tıle örök érvényő 
igazságokat, útmutatást, amitıl sokszor könnyebbnek tőnik ez az 
egyébként elég zavaros élet. Interjúnk alkalmával versekrıl, a világról és 
az egész életét átölelı és meghatározó vallásosságról beszélgettünk. 
 

Zs: Emlékszik még a versre, amit elıször elmondott? 
 

A: Már az iskolában is próbálkoztam a versmondással, de az elsıre nem 
emlékszem. Az biztos, hogy Röszkén elıször a Nyugdíjas klubban 
szavaltam, ahol nagyapád is ott volt. Meg is kérdezte, hogy hány osztályt 
végeztem. Azt mondtam, hat elemit, de 25 éves korom óta Krisztus 
iskolájába járok. A verseket, az olvasást is akkor szerettem meg, mikor a 
Bibliát olvastam. Éjszaka, mikor nem tudok aludni, akkor is verseket 
mormolok magamnak. Különösen a „szeretet verseket” szeretem, mert 
tudod mi öregek már olyan szeretetéhesek vagyunk.  
 

Zs: Hogyan került kapcsolatba ezzel a vallással (Hetednapot ünneplı 
adventista)?  
 

A: 25 éves voltam, mikor elıször Biblia került a kezembe. Míg katolikus 
voltam, én is aszerint éltem, de a Biblia mást ír. Én az abban olvasottak 
szerint élek, abban hiszek. Én az Isteni törvényben hiszek. Az ember 
felcseréli ezt saját törvényeivel. Az egyházakat emberek irányítják, 
sokszor emberi törvényekkel felcserélve az Istenit, és ez nekem nem 
tetszik. Verseket is azért mondok, hogy az Úrjézus nevét hirdessem. Az ı 
dicsıségére. 
 

Zs: Hogyan került hozzánk, Röszkére? 
 

A: 1960-ban mentem férjhez, majd miután a férjem meghalt, egyedül 
éltem négy évig, és idejöttem gondviselésre Magyarcsanádról. A röszkeiek 
befogadtak, számtalan barátra, segítıre leltem itt.  
 

Zs: Mindig meglepıdöm rajta, hogy Annuska néni férjnél is volt.  
 

A: De még meddig. 34 évig éltem házasságban. Késın, 38 éves koromban 
mentem férjhez. Míg kértek, válogattam. Egyszer csak azt éreztem, hogy 
rám szakadt a magány. Abban az idıben még máshogy mentek a dolgok, 
mint manapság, és levelet kaptam a férfitól, akinek ajánlottak engem. 
Férjhez mentem, és ahogy az annak idején volt, összecsiszolódtunk az 
idık során. 34 év alatt már össze is lehet. Akkoriban az ilyen idıs nık, 
mint én, nem nagyon szültek, úgyhogy mi ketten voltunk egymásnak.  
 

Zs: Mivel telnek a nyugdíjas évei, van esetleg valami hobbija a 
versmondáson kívül is? 
 

A: Fiatal koromban sokat kötöttem, horgoltam, varrtam, szıttem. 
Földesztergályosként sok örömöm telt a földmunkában, és a mai napig is, 
ha erım úgy engedi, kertészkedem. Azért szeretem a földmunkát, mert 
kicsit emlékeztet az Úr munkájára. Az általam elültetett apró magból, ha 
jól gondozom, gyönyörő növény kel ki. Ezen kívül sok levelezıtársam 
van, akiknek naponta írom az eseményeket, sokat olvasok, többek közt 
újságokat, verseket, és évente egyszer a Bibliát, amibıl minden nap 
olvasok részleteket. 
 

Zs: Mindig kíváncsi voltam rá, hogy egy mélyen vallásos ember hogy ítéli 
meg azt a világot, ami most körbevesz bennünket. 
 

A: Sok rosszat átéltem már életem során, és sok szörnyőséget is láttam, de 
mindig úgy hittem, ez nem a Teremtı akarata. Ez az emberek hibája. 
Hiszek benne, hogy mindenki megítéltetik, s ki ahogy élt, amit tett, annak 
megfelelıen lesz elbírálva. Földesztergályosként sok mindent 
megtanultam, többek közt azt is, hogy ki mit vet, azt aratja. Uborkáról 
például még sosem szedtem dinnyét.  
 

Zs: Azt mondta, a versekkel, amikkel sorra nyeri a Ki-Mit-Tud 
versenyeket, Isten nevét hirdeti, és az ı tanításait adja át. Ha varázsereje 
lenne, és taníthatna a világnak bármit, mi lenne az? 
 

A: A Biblia aranyszövegét tanítanám, ha nyitott szívekre találna, és a 
számomra fontos idézeteket: „Mert úgy szerette Isten e világot, hogy az ı 
egyszülött Fiát adta, hogy valaki hiszen ı benne, el ne vesszen, hanem 
örök élete legyen.” Jézus mondja, „tanítsátok az embereket, hogy 
megtartsátok mindazt, amit én parancsolok néktek, és én tiveletek vagyok 
az idık végezetéig.” „Féljétek az Istent, és adjatok neki dicsıséget, mert 
eljött ítéletének órája, imádjátok azt, aki teremtette a mennyet és a földet, 
a tengert és a vizek forrásait! 
 

Zs: Saját magának szokott bármit kérni az Úrtól? 
 

A: Persze. Minden nap kérek tıle oltalmazó szeretetet, gondviselı 
kegyelmet, erıt a munkavégzéshez, és hogy óvjon meg a bajtól. És még 
annyit, hogy ameddig engem megtart, használjon jó eszközül az ı 
dicsıségére, és embertársaim javára. Ha pedig elszólít, gyorsan tegye, 
hogy ne legyek terhére senkinek sem. 
 

Fura, hogy az élet milyen különbözı embereket tud egymás mellé sodorni. 
Pont különbözıségükbıl kifolyólag az ilyen emberek számos dolgot 
tudnak adni egymásnak, s ez így van velünk is. A múltkoriban az idıs, és 
mélyen vallásos Annuska néni elıadásában például Bölcs Salamon 
tanításaival ismerkedtem, miközben Annuska néni az én ifjú és hát 
mondjuk úgy kevésbé vallásos felfogású elıadásomban tudta meg, hogy 
dohányozni miért is jó. Ilyenkor érzek némi humorral átszıtt 
kiegyenlítıdést a világban. Annuska nénivel köttetett barátságom óta 
tudom, miért érdemes a mást, az eltérıt keresni, hisz ezek a találkozások 
kerekítik egésszé a világunkat, s tesznek minket nyitottabbá, és jó esetben 
elfogadóbbá a különbözı emberek iránt.  
Annuska néninek köszönöm az interjút, és jó egészséget, sok nyitott 
szívet, és számtalan sikeres szereplést kívánok mindannyiunk nevében. 
 

Kozma Zsófia 

 
Szerepeltünk a Nyugdíjas Ki-Mit-Tud döntıjén 

 
2011. március 10-én Trényi Pálné Annuska néni, Paja Imréné Gizi néni 
valamint én, mint díszkíséret és szurkolótábor délelıtt 9 órakor indultunk a Szegedi 
és Szeged Kistérségi Nyugdíjas KI-MIT-TUD döntıjére, ami az Ifjúsági Házban 
került megrendezésre. Népes versenyzı és szurkolótábor gyülekezett a rangos 
eseményre, hisz ez már a döntı, a verseny utolsó állomása, ahol tényleg a legjobb 
csoportok, táncosok, vers-és prózamondók mérték össze tudásukat. A két röszkei 
versenyzı igazán szépen helyt állt és nem túlzás azt állítani, hogy valóban szoros 
volt a küzdelem. A versenyzık a zsőrit is meghatották, akik a mővészet elıtt még 
dallal is tisztelegtek. A szünetben, míg a döntés megszületését vártuk, még 
jutalomjátékra is lehetıség nyílt és mindenki megmutatkozhatott újra, aki kedvet 
érzett egy kis plusz produkcióhoz. Paja Imréné Gizi néni sajnos nem lett díjazott, 
azonban az egyik nyugdíjas klubot olyannyira lenyőgözte a kiállása és a szünetben 
elmondott Romhányi remek a költıi vénától jól becsípett bolháról, hogy meghívást 
kapott áprilisi rendezvényükre és felkérték versmondásra is. Annuska néni 
Túrmezei Erzsébet versével Botka László polgármester úr felajánlását, a 
különdíjat hozta haza, egy váza személyében, melyet Szeged címere díszít. Fellépıinknek, és minden indulónak 
gratulálunk, és további sikeres szereplést kívánunk! 

Kozma Zsófia 
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Emlékeim Röszke múltjából 
 

A napokban járt nálam Horváth Dezsı és Dombai Tünde újságíró azzal a céllal, hogy szólaltassuk meg 
Bálint Jóskát, a nemrég 90. évét betöltött hiteles tanút. İ volt az a pásztorgyerek, aki a Nagyszéksósi 
Aranylelet 44 dekás arany nyakékét kiegyenesítette és vele egy évig disznópásztorkodott. A történet 
többi része már ismert, Péter László „Röszke az irodalomban” címő írásában a Röszke monográfiában 
jelent meg. Én azzal szeretném kiegészíteni, amit még nem ismerünk. Simon Mihály, két filmem 
fıszereplıje (A tejesembör; A kemönce) surbankó legényként Móra Ferenc méltóságos úr személye 
körüli miniszterénél Kotormány Jánosnál jelentkezett munkára. Amint elmondotta, nem volt ez 
megerıltetı, mert csak nyesni kellett a homokot meg szitálni. Egyszer, munka végeztével, Kovács 
Janival együtt Börcsök Károlyékhoz hívott bennünket a méltóságos úr. Kovács Jani jóbeszédő embör 
vót, ıt már máskor is faggatta a múzeumigazgató. Kedvesen fogadott, szivarral a kezében „No, 
meséljenek!”.Nehezen indult a beszélgetés, mert Kovács Janit egyszer már kiszerkesztette a Naplóban is, 
így hát Móra Ferenc maga mesélt nekünk mindaddig, amíg a szivar el nem égett. Ekkor Kovács Jani így 
válaszolt: „Remélöm, ezt is mögírja a méltóságos úr.”Mert amit elmondott, az hitelös története vót a 
széksósi régebbi föltárásnak. Arról gyızött meg bennünket, hogy Attila koporsóját ne itt keressük, az 
valahol máshol lehet. Másnap röggel kinn a szılıben az ásóm egy féltenyérnyi fémben akart meg. 
Vékony volt, könnyen összegyőrtem. Leporoltam, és láttam, hogy a fekete csákós úr közelít felém. 
Észrevette, hogy valamivel babráltam. Én azt hittem, hogy arany, gyorsan a számba vettem. Ezt már 
Kotormány úr megláthatta, mert léptei határozottabbak lettek, hozzám lépve azt kérdezte, mi van a 
számban. Beszélni nem tudtam, csak hümmögtem. „Köpöd ki , köpöd ki!” felszólításra a földre köptem a 
vasat. Rövid vizsgálódás után a lelet egy tózniba került, azzal a szöveggel, hogy holnap már nem köll 

gyünni dolgozni. Csak most szembesültem Bálint Jóskával, hogy a bért Kotormány János tıle küldte el Simon Mihálynak. Miska bácsi méltatlankodott, 
mert amit talált, az nem is arany volt. Így végzıdött az ı ásatási munkán való részvétele. A többi munkást jól megfizették, mert akkor egy napi budár 
nyitásért (szılı fagy utáni kapálása) 80 fillér volt a napszám, itt a méltóságos úr 1 pengıt fizetett. Móra a „Kincsásás halottal” címő elbeszélésében 
örökítette meg a 1926 nyarán történteket. Amíg az ásatás tartott, Móra Ferenc Börcsök Károlyéknál lakott. Ezt már id. Börcsök Károlytól hallottam, hogy 
az író az ereszet alatt éjjel két gyertya között írt vagy olvasott. A kis Károly akkor csecsemı volt, és nagyon ordított. Az édesanyát Móra arra kérte, hozzák 
ki a bölcsıt, majd ı elringatja a csecsemıt. Károly bácsi állítása igaz, hiszen hiteles, rendkívül értelmes ember lévén büszkén mesélte, hogy fia bölcsıjét 
Móra Ferenc ringatta. Szívesen beszélgetett a Börcsök család többi tagjával is, amelyekrıl a Szegedi Naplóban történeteket is közölt. Egy ilyen történet a 
Röszke monográfiában is szerepel. Életem során a földalatti Röszkérıl még sok tanújel került elı. Papp Szilveszter tanyai tanítványom egy zöld koponyát 
hozott az iskolába, mondván, ezt egy eke dobta föl a borozda tetejére. A bejelentést Trogmayer Ottó régész ásatása követte. A Ladányi dőlıbıl két 
honfoglaló fejedelmi sír került elı, 18 nyílheggyel, 54 aranypitykével (ami a csizmaláb dísze volt), tegeztartóval, övekkel, lószerszámokkal és a harcos 
lovának csontjaival. A feltárás három hétig tartott. A faluban, a töltés mellett Dunai János házánál céklavermet ástak. Itt került elı egy Árpád kori 
templommaradvány fala, keresztelıkútja sírleletekkel. Egyikben a gyolcsos temetkezéstıl a koporsósig lehetett követni a temetı korát. Dr. Bálint Alajos 
múzeumigazgató Árpád házi királyok idejébıl valónak határozta meg a leletet. A mintegy 16 méter hosszú falat és a keresztelı kutat visszatemették, máig 
is föld takarja. Nincs válasz arra sem, hogy mit rejt a Rác köröszt alatt lévı domb. Öreg emlékezı a Koncsek mama úgy mesélte, hogy egy ütközet halottai 
fekszenek a domb alatt, fıleg rácok. Régebben halottak napján virágok díszítették, de minden bizonnyal a falu szerb halottai nyugszanak alatta. Régészeti 
titkaink sokasága még föltárásra vár. Ez már az utódok feladata lesz. 

Vastag József 

 
Buliztak a nyugdíjasok 

 

Április második szombatján a délutáni órákban igencsak fiatalos, vidám társaság töltötte meg a 
mővelıdési ház nagytermét. A Nyugdíjas Klubok Tavaszi Találkozójára, amit a röszkei İszirózsák 
rendeztek, meghívták a mórahalmi Napfény Nyugdíjas Klub, az ásotthalmi Jázmin Nyugdíjas Klub, a 
dorozsmai Vöröskeresztes Klub, a Szıregi Nyugdíjas Klub és a röszkei Hagyományırzı Nyugdíjas 
Klub tagjait. Borbásné Márki Márta polgármester asszony és Sára Endréné, a Beretzk Péter 
Természetvédelmi Klub vezetıje is a meghívott vendégek között volt. 
Németh Ferdinándné, a röszkei İszirózsák Nyugdíjas Klub vezetıje és a polgármester asszony 
szeretetteljes köszöntıjét követıen Kothencz Kálmán és a Hóvirág Nyugdíjas Klub énekesei régi 
dalokkal örvendeztették meg a vendégsereget. A koraestébe nyúló vidám baráti összejövetelen Nyári 
Zoli a tıle már megszokott közvetlen és közkedvelt stílusban és tempóban izzította a hangulatot és 
zengette a talpalávalót. Nincs vendégség ital és étel nélkül. A vendégmarasztaló ínyencségekrıl az 
İszirózsák gondoskodtak. Szívvel és lélekkel, na meg a beleváló főszerekkel ízesítve göngyölték a 
töltött káposztát, melyet aztán gusztusosan földíszítve szolgáltak fel az asztaloknál ülıknek. Nagy 
Zoltán helyi cukrászmesternek a finom tortáért, polgármester asszonynak és a mővelıdési háznak a 

tombola nyereménytárgyakért, a terem és a konyha használatáért s minden segítınek, aki akár anyagiakkal, szellemi vagy fizikai tevékenységével hozzájárult a jó 
hangulatú, emlékezetes rendezvény lebonyolításához, Németh Ferdinándné klubvezetı és csapata nevében hálás köszönet. 

Turucz József 
 

 

Képek a múltból 
 

Az elsı képen Ladányi Viktória és 
Németh István röszkei földmővesek. 
Házasságukból két leány és egy fiú 
született. Sorrendben: Németh János, 
Németh Rozália és Németh Ilona. Ilona, 
akinek házasságából Szőcs József 
feleségeként két gyermeke született: 
Szőcs Gizella és Szőcs Gábor. (İk 
láthatóak a második képen.) Közülük már 
csak Ilka néni van közöttünk, aki idén, 
április 22-én 86 éves. Éltesse sokáig az 
Isten erıben, egészségben. A fotókért 
köszönet.  
                                               Turucz József 

Bálint Imre és fiai az ásatásnál 1934-ben: 
József, az idısebb. Archív fotó: Móra Ferenc 
Múzeum 
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Tavaszi horgászverseny 
 

Március 26-án, szombaton a Premier Sörözı teraszán reggel fél héttıl 
gyülekeztek azok, akik a környezetvédelmi elıadáson, vízminıség vizsgálaton, 
valamint az évadnyitó nyílt nevezéses egyéni horgászversenyen részt kívántak 

venni. Magyari László, a 
Röszkei Sporthorgász és 
Természetvédı Egyesület 
elnöke köszöntötte a 
résztvevıket. A horgász-
helyek sorsolását követıen 
a Beretzk Péter Ter-
mészetvédelmi Klub által 
szervezett a Víz ezer arca címő elıadást 
hallgatták meg a résztvevık. 
Schreiter Zoltán, a rendezvény felelıse 
ismertette a versenyszabályokat, ezután a 
környezetvédık vízmintát venni indultak, a 
horgászok pedig fölkészültek a versenyre a 

gyálai Holt-Tisza Lisztes szakaszának mindkét partján, a 
Röszke alatti részen. 61 fı nevezett a versenyre a határ 
innensı és túlsó oldaláról. Az esemény kellemes színfoltja, 
hogy igen sok fiatal vette kezébe a horgászbotot. Közöttük ifjú 
hölgyek is szép számmal. Volt akire a horgász szerencse, volt 
akire csak a tavaszi nap ragyogó fénye mosolygott. A nemes 
versengésben a következı eredmények születtek a különbözı 
kategóriákban: 
Gyerek: I. Kovács Ádám 1,18 kg, II. Lennert József 0,74 kg, 
III. Vígh Szabolcs 0,67 kg. Ifi: I. Tanács Roland 3,47 kg, II. Gera Martin 2,25 kg, III. Halasi 
Zsolt 1,30 kg. Nıi: I. Gyapjas Nóra 3,83 kg, II. Balázs Margit 1,78 kg, III. Vér Erika 0,68 kg. 
Férfi: I. Lantos László 4,73 kg, II. Farkas Tibor 3,28 kg, III. Ollai Pál 3,24 kg kifogott hallal. 
Legnagyobb hal: Lantos László 2,76 kg-os ponty. A díjakat Magyari László nyújtotta át a 
nyerteseknek. Minden versenyre különleges, egyedi tárgyakat készíttet az egyesület. Ez 
alkalommal mázas kerámia halas tányérokat vihettek haza a versenyzık. Az eredmények 
kihirdetése utánra már mindenki korgó gyomorral várta az ebéd érkezését. Márki Laci palóc 

gulyása, melynek elkészítéséhez anyagilag is jelentısen hozzájárult, az utolsó cseppig elfogyott. Kellemesen, hasznosan telt a nap, 
s azok is nyertek, akik halat nem is fogtak.  
 

Horgászok a környezetért 
 
Március 12. volt az a nap, amikor a Röszkei Sporthorgász és Természetvédı 
Egyesület azon tagjai, akik elhivatottságot éreznek környezetük és a 
horgászhelyek tisztaságának megırzéséért, a csónakkikötınél találkoztak. A 
gyálai Holt-Tisza Lisztes szakaszának mindkét partján, sıt hárman még motoros 
csónakból is a vízfelszínrıl, reggel nyolckor rohamra indultak, hogy zsákokba 
győjtsék az eldobált szándékosan elejtett vagy lerakott hulladékot, szemetet. A 
természet minden tıle tehetıt megtett annak érdekében, hogy a 38 fıs csapat 
eredményes munkát végezhessen. A Nap ragyogó fénnyel árasztotta el a tájat. 
Bosszúságot talán 
csak az emberi nem-
törıdömség okozott. 

A Tisza Bánát felıli töltésének maradékán kellett caplatni a járgányok szaggatta 
féllábszárig érı sárban. Ugyanis az évek során a terület gazdái bemővelvén a töltés 
oldalát egészen a tetejéig, folyvást lefelé szántották a gerincéig, hogy vetésterületet 
nyerjenek. Így már az a buckaszerő földtúrás semmiféle vízbetörés ellen nem védené 
meg a termıföldeket. A Röszke felıli oldalon is siralmas a helyzet. A Tisza közepéig 
fölszántottak minden négyzetcentimétert, mert egykor (talán?) egy hibás törvénykezés 
alapján a terület a folyó közepéig mérték. Nem számoltak avval, hogy baleset, 
mőszaki mentés, netán katasztrófa esetén esı után se mentı, se tőzoltó, de még mentı 
helikopter se tudna oda bemenni vagy leszállni. A terményt se lehet tengelyig érı 
latyakban hazaszállítani, mert a folyvást fölszántott, föllazított parton csak gyalogosan 
lehet közlekedni. Még a pecásoknak is. Amúgy a szemét minısége és mennyisége 
nem volt rosszabb az elızı akcióban tapasztaltaknál, de egy-két meglepetés azért 
„horogra akadt”. Az egyik horgász horgászhelyén 17 db vegyszeres flakon díszelgett. 
Távolabb tıle egy traktorakku szendergett. Azt pedig nem farzsebben vitték oda. Mindent egybevetve, az akció sikeres volt, a többzsáknyi 
„zsákmányt” a győjtık a szeméttelepre szállították, amiért környezetünk nevében minden résztvevınek köszönet. 
 

Fotó és szöveg: Turucz József 
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Napsütés, szélsüvítés, szemerkélı esı nehezíti eldönteni óvodásaink, bölcsiseink 
kinti öltözékét mostanság. Kabát? Pulcsi? Póló? Igazi április idıjárást élünk át 
nap, mint nap, igyekezve kifelé, sétálni, játszani, tornázni a szabadba. 
Az EGÉSZSÉGES ÉLETMÓDRA NEVELÉS hangsúlyos része a légfürdızés, 
napfürdızés, jó levegın tartózkodás, ahogyan a közelmúltbeli szülıkkel való 
találkozásunkkor Dr. Huszár Erika, bölcsıdénk, óvodánk orvosa is elmondta. 
Tartalmas idıt töltöttünk együtt, s megerısítést kaptunk a kisgyermekek 
egészségtudatos nevelésérıl, annak összetevıirıl, a fent említett levegızés, 
mozgás, táplálkozás, immunerısítés egymást támogató szükségességérıl szülık, 
nevelık, gondozók egyaránt. Ezen gondolatok jegyében törekszünk 
kisgyermekeink udvari környezetének szebbé, biztonságosabbá tételére. 
Folyamatos MUNKÁLATOK  zajlanak környezetünkben játékok környékén, járdák 
javításával, virágoskertek alakításával. Ilyen nagy munkálatok bizony önerıbıl 
nem tudnak megvalósulni, így nagyon hálásak vagyunk minden segítı kéz 
nyújtotta jobbításért, szebbé varázsolásért, hiszen minden törekvés az óvodások, 
bölcsıdések biztonságát, játékhátterét biztosítja, esztétikus környezetét formálja. 
Köszönjük a szép cserjéket, a sok papírt, hogy segítséget kaptunk szülıktıl, óvoda 
és bölcsıdebarátoktól új játékunk beállításához, homokrendezéshez, 
csúszdajavításhoz, sziklakert-felújításhoz, parkosításhoz, s majd járdaépítéshez is, 
reményeink szerint. 
A tavasz csalogat bennünket SÉTÁKRA , virágnézıs, állatsimogatós, lepkekergetıs 
KIRÁNDULÁSOKRA . „Megnéztük már a Jakab báránykákat és a Bodor nyuszikat”, 
újságolták örömmel ovisaink. Köszönjük e szép élményt a házigazdáknak. 
Április 11-én, a Költészet napján idén is nagyon jól sikerült a legnagyobbak 
VERSMONDÓ DÉLEL İTTJE , mindenki örömére. 
Nagyobb lélegzető kirándulást is tervezünk, ÁSOTTHALOMRA KÉSZÜLÜNK , 
újragondolva, felelısséggel tervezve a legnagyobbakkal, Krnács apuka 
birodalmába egy szép májusi napon. 
Májusi hagyomány a GYERMEKNAPI  PROJEKT  megvalósítása is, egész hétre szóló 
különleges programok sorával. A bodzaüdítıs palacsintás naptól a felnıttek 
gyermekszínházán át az ugrálóváras, vattacukros csodáig. 
Május utolsó napjaiban kezdıdik az iskolafelé kacsingatók VÍZHEZSZOKTATÁSA , 
ez idıben már nálunk vendégeskednek a Manótanya lakói is.A nevelési év végéig 
sok boldog nap van még hátra a röszkei kisgyermek-birodalmakban, míg június 
közepén visszavonhatatlanul megérkezik a nyári szünet. 
 

NAPTÁRUNK : 
• Tavaszi szünet: április 21 – 26-ig 
• Fényképezés óvodában: április 28., csütörtök 

Bölcsıdében, Manótanyán: május 6., péntek 
• Kengurul Görkorcsolya Verseny: május 5., csütörtök 
• Villámszülıi értekezlet (vízhezszoktatásról, búcsúéjrıl): május 16., 

hétfı, 16 óra 
• Ásotthalmi kirándulás: május egyik derős napja 
• Gyermeknap: május 25., szerda 
• Vízhezszoktatás: május 27 – június 9-ig 
 

Kérem, hogy óvónénikkel, gondozónénikkel egyeztetve minél gyakrabban legyenek részesei napsütötte délelıttjeinknek! 
 

Fülöpné Kiss Ibolya 
tagintézmény-vezetı 

 

Birtokba vettük a Hajómászókát 

Iskolába hívogatás 

Megünnepeltük március 15-ét 

Versmondó Kincskeresık Víz világnapján a Vízmőnél 
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Helyi Vidékfejlesztési Stratégia felülvizsgálat 2011 
 

A Déli Napfény Nonprofit Kft. Helyi Vidékfejlesztési Stratégiája felülvizsgálatának elsı szakasza lezárult március végével. A 
tervezıi csoport Helyi vidékfejlesztési Stratégiát, az intézkedéseket, valamint célkitőzéseket 2011. március 4-én elfogadta. Az 
alábbi célkitőzések kerültek elfogadásra: a helyi turizmus fejlesztése; a helyi örökség megırzése; a helyi életminıség megóvása, 
fejlesztése; gazdasági környezet fejlesztése. 

Három jogcímcsoport került elfogadásra: rendezvény, közösségi célú fejlesztés, vállalkozás alapú fejlesztés. A jogcímeken belül az alábbi 
célterületek kerültek elfogadásra a Tervezıi Csoport által: rendezvény; kulturális értékek megırzése; kulturális, szabadidıs és civil szolgáltatások 
fejlesztése; helyi termékek, szolgáltatások minıségének megırzése, javítása; innovatív megoldások javítása; bemutató gazdaságok kialakítása; 
települési média fejlesztése. A legfontosabb feladat a projektötletek begyőjtése volt így biztosítható a LEADER szerő alulról jövı megközelítés. A 
célterület tervezés kezdetét vette az Irányító Hatóság iránymutatása alapján. A beérkezett projektötleteket a tervezıi csoport elfogadta. Ezután 
kezdetét vette a HPME katalógus összeállítása. 2011. 03. 28. – 2011. 04. 20 között a HPME (célterület) katalógus véglegesítése történik az Irányító 
Hatósággal egyeztetve. Ezután a HPME– ket a Mezıgazdasági és Vidékfejlesztési Hivatal által irányított Integrált Igazgatási és Ellenırzési 
Rendszerbe kell feltölteni.   

Déli Napfény Nonprofit Kft. 
 
 

 
Az áprilisi lap minden kedves 
olvasóját üdvözlöm! A nagy belvizek 
beköszönte és a fagyok vége 

jellemezte a március hónapot. A közbiztonsági negatívumokat is 
hasonlóképpen úsztuk meg, mint a fentiekben említett két csapást.         
 

Bőnügyi helyzet:  
Március hónapban egyetlen alkalommal voltunk kénytelenek nyomozást 
indítani röszkei bőncselekmények miatt. Ez az egy esemény is a 
határátkelı forgalmában mutatkozó napi munkamenettel összefüggésbe 
hozhatóan merült fel. Egy lengyel kamion vezetıje tett feljelentést 
ismeretlen tettesek ellen, akik a közeli autópálya szakasz egy 
pihenıhelyénél álló jármővének a vámzárolt ponyváját kivágták a 
vámzárat levágták a raktérbıl pedig Philips fénycsöveket tulajdonítottak 
el hozzávetılegesen 250.000,- Ft kárt okozva.  
Szeretném elıre figyelmeztetni a tisztelt olvasókat arra a tényre, hogy az 
idıjárás kedvezıbbre fordultával már most számolhatunk a településen 
szórványosan megjelenı illegálisan házaló bőnözı csoportok illetve - a 
várható anyagi felelısségre vonás miatt bölcs elırelátással - kölcsön 
jármővekkel érkezı fém és besurranó tolvajok felbukkanásával.  

Ismételten kérem, hogy idegen személyeket semmiféle indokkal ne 
engedjenek se házukba, se udvarukba.  
Amennyiben valaki erre kéri önöket, minden esetben szóljanak 
szomszédjaiknak, ismerıseiknek, a polgárırségnek vagy 
hatóságunknak.       
 

Közlekedésrendészet, közterületi rend: 
Március hónapban 30 esetben kellett szabálysértési eljárást 
kezdeményeznünk közlekedési szabálysértések miatt. Kettı 
alkalommal indítottuk lopással elkövetett tulajdon elleni 
szabálysértések miatt eljárást.  
 

Továbbra is várjuk megtisztelı lakossági észrevételeiket. 
Elérhetıségünk a már jól ismert 62/273-234 valamint a 70/ 2756742. 
Amennyiben ezen a számon nem vagyunk elérhetık, hívják a 107 és 
112 számot. Már mőködik elektronikus elérhetıségünk is a 
police@roszkenet.hu, amire várjuk minden bejelentésüket illetve 
észrevételüket.  
 

Az Önök nyugalma és biztonsága érdekében teljesítjük 
szolgálatunkat!      

Varga Zoltán r. százados 
ırsparancsnok 

 
 

Köszönet a rendıröknek 
 

Március 17-én KJ-né, miután üres háztartási PB palackját telire cserélte, hazafelé indult vele a Petıfi utcában. Lakásukhoz közel járt már, amikor a 
palack lecsusszant kerékpárjának csomagtartójáról és az út szélén kötött ki. Ekkor a közelben lévı lakásukra sietett, hogy férjével közösen 
hazaszállítsák az útszéli főben heverı palackot. Míg visszaérkeztek, a palacknak lába kelt. Azonnal hívták a rend ıreit. Az akkor éppen szolgálatot 
teljesítı két rendır azonnal a palack nyomába eredt s kurta fél óra elteltével elıkerítették és hazaszállították tulajdonosának a teli palackot. KJ és 
felesége a nyilvánosság elıtt is hálásan köszöni a gyors rendıri intézkedést. 

TUJA 
 
 

Digitális átállás – földi analóg TV-jel lekapcsolás! 
 

Manapság egyre többet hallani, digitális átállásról, és az analóg földi 
sugárzás megszőnésérıl! Ebben a kuszaságban szeretném néhány 
mondattal tájékoztatni a legfontosabb tudnivalókról az újság olvasóit.  
A digitális átállás lényege, hogy a tervek szerint legkésıbb 2011. 
december 31-én megszőnik a hagyományos analóg földi sugárzású 
televíziós mősorszórás, és helyébe a lényegesen több csatorna átvitelére 
alkalmas digitális technológia lép. A két technológia jelenleg már 
párhuzamosan fut, ami azt jelenti, hogy a digitális földfelszíni vétel már 
lehetséges és az analóg egyedi vétel is mőködik még. Ha elérkezik a 
jelzett idıpont az analóg sugárzást lekapcsolják, és ezután már csak a 
digitális jelek feldolgozására alkalmas tunerrel szerelt tévékkel vagy a 
külön erre a célra fejlesztett készülékekkel (ún. set-top-boxszal) 
rendelkezık tudják nézni a földi sugárzású csatornákat. Általában ennyi 
szokott szerepelni a hírekben, amitıl a nem szakértı emberek megijednek 
és olykor megfontolatlan lépésekre szánják el magukat. Itt a hangsúly a 
„földin”  van, mert ez mellet még létezik a vezetékes és a mőholdas 
sugárzás, ami változatlan formában mőködik tovább. Az átállás, így tehát 
csak azokat a lakosokat érinti, akik jelenleg is „egyedi tetıantennával” 
veszik azt a három mősort, ami a földi analóg rendszerben elérhetı. Itt 
szeretném megnyugtatni a Röszkei Kábeltévé Kft. elıfizetıit, hogy ıket 
nem érinti az átállással kapcsolatos változás. Akinek kábeltévéje van, 
annak nem kell aggódnia, mert a kábelen még lehetıség szerint 5-10 évig 
megmarad az analóg jel, és ezzel a jellel a kicsit korosabb, hagyományos 
tévék is kiválóan fognak mőködni, nem kell hozzájuk kiegészítı set-top-

box-ot vásárolni. Jelenleg a kábeltévé platform az, ami kiegészítı eszköz 
nélkül tudja kiszolgálni a régi analóg tévékészülékeket, sokan fel is 
ismerték ezt az elınyét. A digitális átállás miatt, tehát senkinek nem kell 
új készüléket vásárolnia és fıleg nem kell külön set-top-boxot vennie 
bármelyik társaság telefonos üzletkötıje állítaná is ezt. A kábeltévé analóg 
kínálatában jelenleg 37 db csatorna szerepel, amiket úgy igyekeztünk 
összeválogatni, hogy a legjobban lefedje elıfizetıink igényét. A jövı 
viszont a digitális technológiáé, és ezért is indítottuk be 2010-ben a 
digitális kábeltévé szolgáltatásunkat, ami több, és jobb minıségő mősort 
tartalmaz. A kínálatban megtalálhatóak még a HD minıségő adások, amik 
még nagyobb elırelépést jelentenek a televíziós technikában.  
Végezetül pedig egy akcióra szeretném felhívni meglévı elıfizetıink 
figyelmét! Május 31-ig külön bekapcsolási díj nélkül vállaljuk az Internet 
bekapcsolását azon ügyfeleink részére, akiknek már van kábeltévé 
elıfizetésük. Ha esetleg már van Internet elıfizetése, de még nem veszi 
igénybe kábeltévé szolgáltatásunkat és a digitális átállással kapcsolatban 
szeretné magát bebiztosítani, akkor a meglévı Internete mellé ingyenesen 
bekapcsoljuk a kábeltévé analóg szolgáltatását is. Vállaljuk továbbá a 
község egész területén kábeltévé, Internet és VoIP telefon bekapcsolását. 
A részletekért keresse ügyfélszolgálatunkat a Felszabadulás u. 84. sz. 
alatt, vagy hívjon bennünket a 06-21- 2000-455-ös VoIP számunkon.   
 
 
 

Ördög Tibor 
ügyvezetı 

KÉK HÍREK 
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KÖZSÉG A 
VÉRTESBEN 

SZEMES 
TAKARMÁNY 

A TELEFON-
KÖZPONT 

FELTALÁLÓJA 

 

  

 

TENGER, 
ANGOLUL 

 

    

FAODÚ BELSİ 
RÉSZE! JÓ KEZDET! 

     

 

SZERZETES 
FİPAP 

 

 
MOZART 

OPERÁJA 

 

KIPLING 
KÍGYÓJA 

… CULPA 
(ÉN VÉTKEM) 

OROSZ 
ILLUZIONISTA 

DÍSZKERT 

 

 

HAJLAT 

 

 

 

AUTONÓM 
TERÜLET 

 
 

 

EGYIK SZÜLİ DARAB 
RÖV. 

   
 

FOGANTYÚ-
VAL LÁT EL 

 

 
 

WALESI 
HERCEGNİ 

VOLT 

  

KERESZTÜL 
HAJÍT TÖRTÉNELMI 

CSATAKÉP 

FESTİNK 

 

  

 

SZEMÉLYEM 

 

 
 

  

RAGADOZÓ 
KISÁLLAT FOHÁSZ 

MIFÉLE 

 

 

 

 
 

 

RÓMAI 101 

 

  

ALSÓ-NOR-
MANDIA 

SZÉKHELYE       
KÖZSÉG 

PARTIUMBAN 

 
  

 

FAGYLAL- 
TOZIK 

SVÉD 
TERMÉSZET-

TUDÓS 

KERESZTÜL 

 

   
GYAPOT-
CSOMÓ 

 
    

OXIDRÉTEG 
AZ ACÉLON 

GÖRÖG 
LEVEGİ 

  „… DAL” 
(VÖRÖSMARTY 
KÖLTEMÉNYE) 

 

 

 

 
MULATÓS 

INDULATSZÓ 

 

  

CSEMEGE- 
SZİLİ 

ORSZÁGOS 
TANÁCS 

HANGOT AD 

 
 

    

 
 
 
 

JOSKAR…;  
A MARI KÖZT. 

FİVÁROSA 

 

 

TELEPÜLÉS-
FEJLESZTÉSI 

HOZZÁJÁRULÁS 

OLASZ GK. 
JELE 

    
VÁLLALKOZÁSI 

FORMA 

 

  

 

KAIRÓI 
RÉSZLET 

 

TESTFORMA 
  

  
 

 

GIGA 

 

 

 

 

ÍGÉRETET 

TELJESÍT L 
    

 
   ���� 

 
 

 

REJTVÉNY 
 
 
 

Építı gondolat  
 

„Magyarországon…” 
Rejtvényünk két fı so-
rában Makovecz Imre 
Kossuth-díjas építész 
gondolatának folytatását 
olvashatják. 

 
Márciusi számunk meg-
fejtése: Nem az a 
fontos, hogy az elsık 
legyünk, hanem az 
egyetlenek. 
 
Szerencsés megfejtınk 
LÁSZLÓNÉ SZÉCSI 
ERIKA  (Táncsics M. u. 
34.). Gratulálunk! Nye-
reményét a Teleházban 
veheti át. 

 
 
 

Turucz József 

FALUSI SUTTOGÓ  
 
 

Röszke Község Képviselı  
Testületének lapja 

 

Eng. Szám: B/PHF/888/CS/92 
 

Szerkesztıség: 
6758 Röszke,  

Felszabadulás u. 84.  
Tel.: (62) 573-030 

 

Szerkesztıség vezetı: 
 Borbásné Márki Márta 

Tördelı szerkesztı: 
 Szécsi Andrea 

 

Nyomda: S-PAW Bt. 
 

6794 Üllés,  
Mezı Imre u. 7. 

 
Megjelenik havonta 
 1400 példányban. 



2011. Április 16. oldal  Falusi Suttogó 
 

HÍREK ÉS GONDOLATOK  
A PLÉBÁNIÁRÓL 
 

 
ANYAKÖNYVI HÍREK  
 

Temetések: 
 

Március 17.: Hódi István (†2011. március 10., életének 90. évében) 
Március 23.: Márki Imre (†2011. március 11., életének 79. évében) 
Március 22.: Linka Mátyásné Sebık-Pap Mária (†2011. március 12., életének 85. évében) 
Március 25.: Király Istvánné Szekeres Ilona (†2011. március 17., életének 79. évében) 
Március 28.: Tudor Emília (†2011. január 15., életének 53. évében) 
 
HIRDETÉSEK  
 

• Röszke belterületén a házak szentelését folyamatosan végezzük. A Röszke külterületén található tanyasi házak szentelésére 
várhatóan április 11-tıl kerül sor.  

• Május 1-jén, vasárnap a 9 órakor kezdıdı szentmise keretében az édesanyákat köszöntjük. 
• Az elsıáldozásra való felkészítés idıpontjai azok számára, akik nem jártak korábban rendszeres hitoktatásra: április 30., 

május 7. és 14. (szombati napok) 9 óra! 
 

 
Április 21 ., csütörtök - NAGYCSÜTÖRTÖK  

18 óra: az Utolsó Vacsora emlékmiséje,  
utána Jeremiás Siralmai, virrasztás az Eucharisztia elıtt 

 

Április 22 ., péntek - NAGYPÉNTEK  
16 óra: Keresztút, utána virrasztás a Szent Sír elıtt, 17 óra nagypénteki szertartás 

14 és 16 óra között folyamatos gyónási lehetıség 
 

Április 23 ., szombat - NAGYSZOMBAT  
19 óra: Húsvét vigíliájának ünneplése, 

 benne: tőzszentelés és fényliturgia, Húsvéti örömének, vízszentelés 
 

Április 24 ., vasárnap - HÚSVÉTVASÁRNAP  
9 óra: ünnepi szentmise körmenettel, 18 óra: esti szentmise 

 

Április 5 ., hétfı - HÚSVÉTHÉTFİ 
18 óra: szentmise 

 
 

ELADÓ      NAUMANN varrógép 3000 Ft-ért, Mágneses gyógyfotel lábtartóval,  
Gızvasaló több funkcióval, Gızporszívó 

 

Megtekinthetı Röszke, II. körzet 150., a postaládánál, Csíkos Józsefné (20/467-38-92) 
 
 

KÖZÉRDEK Ő TELEFONSZÁMOK  
 
Rendırség: 107               
Tőzoltók: 105 
Mentık: 104 
 

Röszkei Rendırırs: 273-234 
Mobil segélyszám: 70/275-67-42 
Polgárırség: 273-389, 30/621-6248 
Határrendészeti Kirendeltség: 
62/541-706; 30/466-1021, 70/334-43-55 
 

Orvosi rendelık: 
Dr. Huszár Erika gyermekorvos 
573-810; 20/333-7460 
Dr. Ladányi Gabriella háziorvos 
273-098, 30/757-16-71 
Dr. Kaizer Zsuzsa háziorvos 
273-323; 30/677-93-83 
Dr. Szita Vilma fogorvos: 273-344 
 

Védınıi Szolgálat: 573-822 
Családsegítı Szolgálat: 573-820 

Gyógyszertár: 273-310 
Központi orvosi ügyelet: 62/474-374 
(Szeged, Kossuth L. sgt. 15-17) 
 

Állatorvosi ellátás:  
Dr. Perényi János 30/998-2684 
Állatorvosi ügyelet: minden pénteken a 
Délmagyarban közöltek szerint 
 

Intézmények: 
Polgármesteri Hivatal: 573-030 
Általános Iskola: 573-750 
Mővelıdési Ház és Könyvtár: 573-780 
Százholdas Pagony Óvoda: 573-790 
Sportcsarnok: 273-250 
Teleház és falugazdász: 573-870 
Plébániai hivatal: 273-260, 30/289-5397 
 

Kábel Tv hibabejelentés: 
Márki Jenı: 20/985-8111, 
Ördög Tibor: 20/332-7196 
Démász mórahalmi ügyfélszolgálat:  
06-40/822-000; 06-40/822-282 

Dégáz hibabejelentés: 06-80/820-141 
Térségi vízmő: 573-970 (hétköznap 7-9 
óráig), Vízmő ügyelet: 20/485-58-99 

 

Szennyvíz hibabejelentés: 
Tari Zoltán: 20/917-3375 
Tanács Roland: 20/917-56-32 
 

Hulladék elszállítás: 62/489-789/204 
 

Takarékszövetkezet: 273-490 
 

Posta: 273-309,  
 

Vasútállomás: 573-840 
 

Kegyeleti Kft.:  273-354  
 

Tanyagondnokok: 
Kovácsné Kacz Erika:  20/360-5418 
Fodor Zsolt: 30/621-6346 
Tanyafelelısök: 
Széll György: 20/332-3301 
Németh Ferdinándné: 70/382-8687 
Laki Judit: 70/313-9906 

Röszkei Római Katolikus Plébánia 
6758 Röszke, Felszabadulás u. 89., Tel. 62/273-260; 30/359-1050, 

Karitasz telefonszáma: 06-20/400-58-68 
 Web: plebaniahivatal.roszkenet.hu,  e-mail: roszkeplebania@citromail.hu 

Irodai nyitva tartás: kedden, szerdán és pénteken 9-12 óra között 
Szentmisék: kedd-szombat: 18 óra, vasárnap: 9 és 18 óra 



Falusi Suttogó 17. oldal  2011. Április 
11. Január 
 

Támogatóink:                      

 
 

 

SPORTKÖRI HÍREK   
 

Üdvözlöm kedves olvasóimat a Falusi Suttogó áprilisi sportoldalán. Elıször is, szeretnék a magam és a Sportkör nevében 
köszönetet mondani Buzási Erikának, az „Unilever” gyárigazgató asszonyának az idei tekintélyes támogatásáért. Majd 
ugyancsak köszönjük Molnár Anitának , a „PaprikaMolnár”  vállalkozás képviselıjének, valamint Molnár Csabának, a 
„Moltech”  és a „Gumipont” tulajdonosának, akik úgy döntöttek, hogy anyagilag támogatják a Röszkei Sportkört.  
 

Befejezıdött a Csongrád megyei 2010/2011-es Sakk 
Csapatbajnokság. Az induló 10 csapat között az elsı helyet a 
Röszkei Sportkör II. csapata nyerte 56,5 ponttal, 6. helyezett a 
Röszkei Sportkör III. csapata 30 ponttal; 7. helyezett Röszkei 
Sportkör IV. csapata 28,5 ponttal. A gyızelemmel a Röszkei 
Sportkör II. csapata részt vehet az osztályozón, ha az elsı csapat 
megnyeri az NB II. küzdelmeit. Az NB II-ben a csapat az elsı 
helyen áll, minden esély megvan a végsı gyızelemre és az NB IB-
be való feljutásra. A Röszkei Sportkör az ország 88 ifjúsági 
neveléssel foglalkozó csapata közül eredményességben a 6. helyen 
végzett, sok nagy múltú egyesületet megelızve. A május 7-én 
tartandó közgyőlésen Bartos Ferenc a Magyar Sakkozásért 
kitüntetést veheti át. 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Labdarúgó szakosztály: A legfiatalabb, U-14-es korosztálynál, 
hála Istennek nagy a kedv és a lelkesedés, annak ellenére, hogy 
az eredmények egyelıre nem ezt mutatják. Örülni kell annak, 
hogy egyáltalán életre tudtuk hívni ezt a csapatot. Alapvetı 
dolgokat, kell még nekik elsajátítani. Türelem és idı, menni fog 
ez, és a palántákból egyszer csak futballisták lesznek!  
 

(folyt. a köv. oldalon – szerk.) 

Röszkei Sportkör II. csapata balról jobbra: Igaz Ervin FM, 
Fábián Nagy Sándor, Nagy Dani Károly, Varga László, Adzic 
Slobodan FM, Vér Imre, Bartos Ferenc. Elöl Marozsi Bence. 
Hiányoznak: Papp Petra WIM, Hajdu István, Csuri László FM és 
Rescsik Tamás. 

Röszkei Sportkör III. csapata balról jobbra: Ördögh Mihály, 
Ábrahám Lajos, Czikora Károly, Beretka Csaba, Nagy Zoltán, 
Sipos Kálmán. Elöl: Marozsi Dániel Zsolt. Hiányoznak: Vályi 
Adél, Farkas János, Vályi Blanka Borbála, Veres Sándor, Jani 
Szilvia és Csányi Norbert. 

Röszkei Sportkör IV. csapata: Retkes Sándor, Tumbász Péter, 
Kadnár Emil, Retkes Sándor, Hıs Dániel. Elöl: Adzic Anna és 
Kiss Balázs János. Hiányoznak: Kretler Georg, Papp Péter és 
Rescsik Dóra. 



A problémák és a bajok sajnos az elsı csapatunkat kerülgetik 
elıszeretettel. Nem akarnak a dolgok az elképzelések irányába 
haladni. Már megint a kiesés réme repked a röszkei focipálya felett. 
Igaz, végre már gyızelmet is láthatott a kissé megfogyatkozott hazai 
publikum. Csak sajnos megint vereségek jöttek a nehezen kiharcolt 
gyızelem után. Azért én bízom, lesznek még verhetı csapatok, 
lesznek még gyızelmeink.  

2011. Április 18. oldal  Falusi Suttogó 
 
Örömtelibb a kép, ha az ifjúsági csapat eredményeit vesszük górcsı 
alá. Cikkem írásakor igaz a hetedik helyen álltak a tabellán, de 
minimális távolságban a dobogó harmadik fokától. Igazi csapattá 
formálódott mára a társaság, ahol ígéretes tehetségek bontogatják a 
szárnyaikat. Egy kicsi odafigyeléssel és akarattal dobogóra is állhat a 
„csapat” a bajnokság végén. Ezzel beírnák a nevüket Röszke 
focijának a históriás nagy könyvébe!  

 

 

Áprilisi beszámolóm, amint látják, a sakk és a futball helyi szerelmeseinek adott képekkel színesített betekintést a szakosztályok életébe. 
Összehasonlítva a két társaságot, egyik oldalon a sikerek, a magasabb osztályba lépés lehetısége, a másiknál kudarcok és a kiesés 
rémének az elkerülése a cél. Én nagyon remélem, sikerül mindkét szakosztálynak kivívni a hın áhított célt és a bajnokságok végén 
megelégedéssel dılhetünk hátra abban a bizonyos karosszékben! Természetesen folyik a munka az egyesület többi szakosztályában is és 
az ı eredményeikre is ki fogok részletesebben térni, amint alkalmat adnak nekem rá. Itt az írásom végén jutott eszembe, hogy egy kicsit 
dicsekedjem a sportoldal megújult fejlécével. Ugye kinézetre is jobb lett az oldal, hát még az „üzenet”, ami ezekben a remélem majd 
egyre szaporodó „logókban” van. Én azt olvasom ki ezekbıl az „üzenetekbıl”, hogy vannak még vállalkozások és e vállalkozások 
tulajdonosai, vezetıi nem hagytak magunkra minket! Nagyon nehéz a mai világban egy civil szervezetet mőködtetni. Kell az összefogás, 
a támogatás, úgy erkölcsi, mint az anyagi egyaránt. Köszönöm szépen mindazoknak, akik a Röszkei Sportkör mőködését próbálják 
megkönnyíteni, fejlıdésünket, anyagi támogatásukkal igyekeznek elısegíteni. Fontosnak tartják, hogy e kis egyesület ne kerüljön a már 
„megszőntek” listájára. Ezért mi próbáljuk is ezt a bizalmat a lehetıségeinkhez mérten, minél jobban meghálálni pontokkal, gólokkal és 
gyızelmekkel. Hajrá Röszke! 

HB 
 
 

CÉLKERESZTBEN A LİTÉR 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

Április 9-én macsétára és lapátra kaptak a Röszkei 
Sportkör Lövész szakosztályának legtalpra-
esettebb, legharciasabb tagjai. Felkészülvén a tavaszi 
edzések és versenyek idıszakára, megtisztították az 
aljnövényzettıl a lıteret övezı erdısáv szélét, 
valamint kipótolták a védı földsánc focipálya felıli 
részét abban a reményben, hogy a versenyeken 
puskáik nem mondanak csütörtököt. 

TUJA 

FÖLDMÉRÉS! 
 
 

○ megosztások, telekhatár kitőzések, 
○ épületfeltüntetés, 
○ szolgalmi jog bejegyzés, 
○ mővelési ág változás, 

 
 

Elérhetıségünk: 
○ személyesen: Szeged, Pál u. 8/a  
                         (egyeztetett idıpontban!) 
○ telefon:         +36-30-218-8953 
○ fax:                62-424-404 
○ weboldal:      www.infogeobt.hu  
○ email:            infogeo@vnet.hu    
○ levélcím:       INFOGEO Földmérı Iroda,  
                         6724 Szeged, Pál u. 8/a 

 

 

SÍRTISZTÍTÁS,  
vegyszerrel, nagynyomású géppel! 

 

Horváth Béla 
 

+36 70 313 99 12 vagy 62/273-205 
 


